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имаме съмнения за фал-
шифициране на машинния 
вот, потвърди на прескон-
ференция в Пловдив вчера 
лидерът на БсП корнелия 
нинова. тя поясни, че се на-
дява прокуратурата да се е 
самосезирала за разкритията 
от последните дни.

“Продължаваме промя-
ната” поставя ултиматуми и 

условия за разговори за съ-
ставяне на правителство. те 
поискаха от БсП да оттегли 
предложенията си за про-
мени в изборния кодекс, в 
замяна на кодовете от маши-
ните, но това няма да стане”, 
категорична бе нинова.

“Цик трябваше да излезе 
с доклад има ли разминаване 
между протоколите от ма-

шините и преброяването на 
разписките”, поясни лидерът 
на БсП.

По думите й партията на 
кирил Петков и Асен васи-
лев не си е взела поука от до-
пуснатите грешки. “не мога 
да тълкувам какво е искал 
да каже г-н Петков, но съм 
свидетел на този разговор, в 
който той дойде и каза - “От-

теглете закона и ще ви пре-
доставим и на вас кодовете.” 
това стана в залата на нс. 
Дойде пред нас и го заяви”, 
допълни нинова.

За връщането на смесе-
ното гласуване има реше-
ние на конгреса на БсП, 
припомни тя.

Пълен мрак
По-високи данъчни облекчения за деца 

имаме съмнения 
за фалшифициране 
на машинния вот
ППпоставяултиматумииусловиязасъставяне
направителство,заявилидерътнаБСП
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По-високи данъчни облекчения през 2022 г. ще ползват родителите 
в сравнение с предходната година. За всяко дете на тях ще им се въз-
становяват 600 лв. от задълженията. 

нформационната кампания за по-
редния етап на програмата саниране 
набира скорост. Заедно с това наби-
рат скорост и неяснотите около нея.

Оказа се, че, макар и с малко, 
стартът на програмата се отлага от-
ново - сега за началото на следващия 
месец (стр. 4). тя трябваше да бъде 
отворена в средата на юни, бе отло-
жена за 11 ноември, след това за сре-
дата на ноември, а последното обе-
щание беше за 28 ноември. сега се 
очаква кандидатстването да започне 
на 2 декември.

За сметка на това срокът за кан-
дидатстване за 100% безвъзмездно 
саниране на жилищните сгради може 
да бъде удължен до май 2023 г. след 
това кандидатите трябва да участват 
във финансирането на проектите.

времето тече, а указанията за 
практическите стъпки за кандидат-
стване по програмата тънат в мрак. 
Чиновниците в регионалното минис-
терство се бавят с публикуването на 
правилата. насоките за кандидат-
стване бяха пуснати за обществено 
обсъждане още в края на септември, 
окончателен вариант обаче не е одо-
брен и публикуван.

За програмата за саниране по 
Плана за възстановяване и устой-
чивост са заделени 1,4 млрд. лв. из-
численията на експерти показват, че 
тези пари ще стигнат за около 1000 
големи сгради с общо около 72 хиля-
ди апартамента в тях.
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бас: няма
оПравдание
за зверствата
на фашизма!

Педро санчес
оглави
социалистическия
интернационал

вяра емилова:
играта
на Политика
се наказва 

румъния 
вдига Пенсиите 
и заПлатите
от 1 януари

вкадър

Жители на Омуртаг излязоха отново на протест срещу водния режим в града. Те блокираха 
главния път София-Варна. Гражданското недоволство е заради дългогодишния нерешен 
проблем, който от четири месеца се изостря заради продължилото засушаване

Снимкибнр/радиоШУмен
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Стр. 3 и 11

Жилищата 
в софия 
достъПни 
само за 10% 

корнелиянинова:
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пГ "БСп за България" вне-

се в нС законопроект срещу 
домашното насилие над жени 
и деца. в него се настоява на 
територията на всяка област да 
бъде разкрит поне един кризи-

сен център на лица, жертва на 
тормоз. Изграждането, под-

държането и управлението 
им да се осъществява при ус-

ловията и по реда на Закона 
за социалните услуги. в дву-

месечен срок от влизането в 
сила на закона министерският 
съвет се задължава да пред-

приеме необходимите мерки 
за изпълнението му, се казва в 
законопроекта. 

не само на 25 ноември, 
когато се отбелязва междуна-

роддният ден за елиминиране 
на насилието срещу жените, 
трябва да говорим за тежкия 
проблем в обществото, заяви 
от трибуната на нС секрета-

рят на пГ на левицата вяра 
емилова. "в условията на гло-

балната пандемия от ковИд-
19 у нас се отчита повише-

ние на случаите на насилие. 
официална статистика няма, 
но по данни на нпо от 30 до 
50% са се увеличили обажда-

нията на телефонните линии 
за помощ на пострадали, а до 
септември т.г. убитите жени 
са 19", подчерта тя. Жерт-

вите на домашно насилие от 
началото на 2022 г. до май са 
1738, като сред тях преобла-

дават жените, но децата също 
са уязвими - 409.

"от БСп нееднократно сме 
настоявали за предприема-

не на мерки и законодателни 
промени за борба с домашно-

то насилие. още през 2018 г. 
внесохме законопроект, който 
цели осигуряване на по-висо-

ко ниво на закрила на жертви-

те. Акцентът е поставен върху 
една от мерките за оказване 
помощ на тези лица, която в 
доста случаи е и единствена-

та първоначално възможна, 
а именно настаняването им в 
кризисни центрове", припом-

ни емилова.
по думите й основен про-

блем за пострадалите е лип-

сата на достатъчно услуги, с 
които те да бъдат подкрепени 
за справяне в изключително 
тежката ситуация. "Същест-

вуващите кризисни центрове 
са едва 13 и невинаги в тях 

жертвите могат да потърсят 
подкрепа, тъй като капаците-

тът им е запълнен. А това е 
единственият шанс за тяхното 
спасение", обясни емелова. 

"все още няма достатъч-

ни мерки за превенция. не се 
разпознава свръх уязвимата 
позиция, в която се намират 
жертвите на този тип наси-

лие. обществото ни трябва 
да прогледне. Издевателство-

то срещу жените не е частен 
въпрос и е най-често среща-

ната форма на нарушение на 
човешките права. Този тип 
насилие все още твърде често 
се толерира от обществото и 
не достигат и средствата за 
ефективната борба с него", 
коментира емилова.  

обединението на жените-
социалистки в БСп от години 
провежда последователна кам-

пания в защита на жените на 
България от домашно насилие, 
се казва в позиция на структу-

рата. през последните месеци 
негови представителки взеха 
участие в редица мероприятия 
в страната, където отстоява-

ха категоричната позиция, че 
държавата и политическите 
сили не проявяват необходи-

мата воля да решат този най-
остър обществен проблем. 
"по данни на оон през 2021 
г. на всеки час повече от пет 
жени и момичета са убити от 
член на семейството им. Спо-

ред доклада на организацията 
45 000 жени и момичета в све-

товен мащаб са жертви с фа-

тален край на техния съпруг, 
партньор или друг роднина", 
пише в позицията.

Социалистките изразяват 
съпричастност и се присъеди-

няват към кампанията "нито 
една повече! Жени, Живот, 
Свобода!". през уикенда те 
се включиха в протестните 
действия, които се проведоха 
в цялата страна.

двойно е нараснал броят 
на неимунизираните срещу 
морбили деца у нас през пър-

вата година от пандемията. в 
сравнение с предходната 2019 
г. такава имунизация не е на-

правена на над 6500 бебета и 
на още близо 10 хиляди деца на 
12 години, при които се поста-

вя втора доза от задължителна-

та ваксина срещу този вирус, 
съобщи вчера БнР.

данните са на националния 
център по заразни и паразитни 
болести по повод предупреж-

дението на Световната здравна 
организация, че през 2021 г. е 
постигнато рекордно високо 
ниво на пропуснати имуниза-

ции срещу инфекцията. Здрав-

ната статистика показва, че 
през 2019 г. у нас е постигнат 
най-високият обхват на имуни-

зирани с първа и втора доза от 
комбинираната ваксина срещу 
морбили, рубеола и паротит 
спрямо четири години назад 
- 95 процента при бебетата и 
близо 93% при 12-годишните.

Година по-късно идва панде-

мията и броят на ненаправените 
имунизации се вдига от 3000 на 
6500 при бебетата, двойно по-

вече стават и 12-годишните без 
поставена втора доза. 

За първите девет месеца на 
тази година у нас е отчетен един 
случай на морбили. в съвмес-

тен доклад Световната здравна 
организация и Американските 

центрове за контрол на забо-

ляванията предупреждават, че 
около 40 милиона деца в света 
не са били имунизирани през 
миналата година и че в 22 дър-

жави са регистрирани големи 
огнища на вируса, което заед-

но със забавената имунизация 
представлява заплаха във все-

ки регион на света.   

Левицата внесе закон срещу 
насилието над жени и деца
Настоявамевъввсекиобластенграддасеизгради
понеединкризисенцентър,заявиВяраЕмилова

общинският съвет в кюстендил ще провежда заседанията си в ки-

лийното училище - паметник на културата, а своята зала ще предос-

тавят на няколко служби през целия зимен сезон, съобщи вчера нова 
телевизия. 

помещението е с южно изложение и за да се използва слънчевата 
топлина по-ефективно, от общината решили там да настанят чиновни-

ците, които са на 8-часов работен ден и стоят по цял ден в сградата.
в голямата зала са преместени техническите служби. в кюстендил 

се надяват новата обстановка да е гарант, че съветниците ще проявя-

ват чест и доблест в решенията си.
Според някои общински съветници обаче решението за килийното 

училище не е особено ефективно и няма да донесе кой знае какви пол-

зи. първата сесия на новото място ще бъде в сряда.

Общинари в Кюстендил 
зеседават в килийно 
училище, пестят ток Жители на омуртаг излязоха и вчера на 

протест срещу водния режим в града. Те 
блокираха главният път София-варна край 
разклона за омуртаг.

припомняме, че от края на октомври в 
омуртаг беше обявено бедствено положе-

ние. Градът е на режим и вода има седмично 
в два дни по един час. Гражданското недо-

волство е породено от дългогодишния не-

решен проблем, който от четири месеца се 
обостря поради продължилото засушаване. 
Липсата на валежи, намалелият дебит във 
водоизточника в кипилово и силно аморти-

зираната и остаряла вътрешна водопреносна 
мрежа са причините за трудностите с водо-

снабдяването.
Три са основните искания на протести-

ращите. Те настояват за спешно финансира-

не от мРРБ за подмяна на цялата вътрешна 
водопроводна мрежа. обявяване на общест-

вени поръчки от държавата. Следващото ис-

кане е пълен анализ, включително поне 30 
години назад, на водоснабдяването на омур-

таг. настоява се за изготвяне на стратегия на 
държавно ниво за осигуряване на функцио-

нален, дългогодишен и устойчив допълните-

лен водоизточник. Служебният министър на 
регионалното развитие Иван Шишков обяви 
вчера, че организира във вторник среща с 
всички заинтересовани институции. 

Жителите на Омуртаг продължават 
протестите срещу водния режим

Увеличава се броят на неимунизираните срещу морбили деца у нас
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Можетедасеабониратев:
„Българскипощи“АД
до15декември2022г.,
„Добипрес“ЕООД
до28декември2022г.,
вредакциятанавестника
до20декември2022г.

12месеца-204лв.

6месеца-102лв.

3месеца-51лв.

1месец-18лв.

Заповечеинформация:тел.:029705203и029705216

Каталоженномер:6

Социалисти от цялата стра-

на - членове, активисти, както 
и парламентарната група на 
“бСп за българия” се вклю-

чиха в общобългарския поход 
за мир и неутралитет, който се 
проведе в събота. инициати-

вата се състоя в над 20 града 
в страната и имаше за цел да 
покаже отношението на бълга-

рите към решението за изпра-

щане на оръжие в Украйна.
“посланието на бСп за мир 

е не само днес. ние от първия 

ден на войната отстояваме по-

зицията, че конфликтът трябва 
да бъде решен по мирен и ди-

пломатичен начин”, заявяват 
депутатите от левицата, които 
защитават тази тези не само в 
парламента.

бСп има последователна 
позиция по отношение вой-

ната в Украйна. от левицата 
настояват за дипломатическо 
решение на конфликта още от 
неговото начало. народните 
представители от парламен-

тарната група на “бСп за бъл-

гария” не подкрепиха реше-

нието на народното събрание 
за изпращането на оръжия за 
Украйна. 

очевидно в българия има 
хора и то немалко, които ми-

слят като нас, че това решение 
е антибългарско и е лошо ре-

шение за българия, споделят 
социалистите по време на по-

хода.

“дойде една сутрин 
кирил петков пред пар-

ламентарната група и 
каза: “Хайде оттеглете 
го този закон и ще ви да-

дем кодовете, ще ви да-

дем достъп до машините 
за гласуване”. понеже 
сме дали 53 млн. за ма-

шини - сега да оставим 
53 пъти да ни лъжат на 
избори? няма да позво-

лим някой да се възполз-

ва от изборния процес. 
Ще бъдем гарант и го 
правим с нашите пред-

ложения”. Това разказа 
вчера в тв интервю зам.-
председателят на пг 
“бСп за българия” ге-

орги Свиленски, който 
обясни скандала, който 
се разгоря в пленарната 
зала в петък по време на 
дебатите по промените 
в изборния кодекс. То-

гава той директно об-

вини бившия премиер и 
съпредседател на “про-

дължаваме промяната” 
(пп) кирил петков в 
кражба на вота. “много 
пъти вече казваме защо 
бСп няма да оттегли 
предложението си за 
вот и с хартия. Защото 
откраднахте изборите. 
Защото вашият съпред-

седател и бивш преми-

ер дойде и каза, че ако 
оттеглим промените в 
ик, той щял да ни даде 
кодовете. кой е петков, 

че да държи кодовете на 
машините в българия? 
ако продължавате, ще 
ви кажа и други рабо-

ти. внимавайте какво 
говорите, внимавайте 
какво правите с бСп, 
защото това, че стоим и 
мълчим, не значи, че не 
можем да говорим. Сега 
казах само първото из-

речение, утре очаквайте 
второто, сряда и чет-

въртък - довършека. от 
вашата парламентарна 
група ще останете само 
15 човека”, обърна се 
Свиленски към депута-

тите от “продължаваме 
промяната”. разкритие-

то му видимо притесни 
петков, който заяви, че 
ще съди Свиленски. от-

говорът му не закъсня и 
той предупреди петков 
с думите: “нали знаете 
кой настъпва мотиката 
два пъти по един и същи 
начин? Защо го прави-

те? никога не съм си из-

мислял и не съм говорил 
неверни неща от парла-

ментарната трибуна”.
“имам опасения, че 

г-н петков трябва да 
съди цялата ни парла-

ментарна група. не съм 
го обвинил в нищо, а ци-

тирах негови думи. раз-

бирам, че след това го 
е разказвал и на други 
колеги в индивидуални 
разговори. от предста-

вители на пп са водени 
множество разговори 
в кулоарите да си от-

теглим законопроекта. 
нека тези хора да се 
замислят какво правят. 
няма да позволим да ни 
се въздейства”, катего-

ричен бе Свиленски за 
натиска от страна на би-

вшите им партньори.
поправките, които 

бСп внесе в ик за гласу-

ване и с машини, и с хар-

тия, дават възможност 
на избирателите сами да 
изберат как да упражнят 
вота си, заяви Свилен-

ски. ако 12 години назад 
във времето сме позво-

лявали на един премиер 
да управлява, възполз-

вайки се от недостатъци-

те, не означава, че тряб-

ва да позволим на нов 
месия да се възползва от 
ниската избирателна ак-

тивност, поясни той. 
“внесохме предло-

жение за премахване на 
тъмните стаички. Ще 
има само паравани и все-

ки ще може свободно да 
си упражни правото на 
глас. Ще има видеозас-

немане и записване на 
процеса. не е ли по-до-

бре 180 хил. души бъдат 
свидетели на процеса 
вместо няколко човека, 
които държат кодовете 
за машините? ако все-

ки си свърши отговорно 

работата, ще имаме на-

стина честни и прозрач-

ни избори”, коментира 
Свиленски.

“правителството е 

необходимо и всички го 
казват. дали е възможно 
то да бъде съставено, нека 
видим на кой ще бъде 
даден мандат и какви 
политики ще предложи. 
и най-важното е кога”, 
уточни Свиленски.

припомняме, че бли-

зо 12 часа продължиха 

дебатите в петък на вто-

ро четене по 16 парагра-

фа от законопроекта за 
промени в изборния ко-

декс. от пп продължиха 
с процедурни хватки да 
бламират решението. до 
гласуване не се стигна и 
то беше отложено за тази 
седмица. 

ГеорГиСвиленСки:

Петков поиска да оттеглим ИК, 
той щял да ни даде кодовете
Смесениятвотдаваправовсекисамдаизбере
какдагласува,заявизам.-председателятнаПГнаБСП

бСП се включи в общобългарския поход  
за мир срещу изпращане на оръжие за Украйна
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Газовата връзка с Гърция 
работи с пълен капацитет, но 
по нея строителните работи не 
са завършени. ако не бяхме 
разделили изграждането на 
съоръжението на етапи, и до 
този момент нямаше да тече 
газ по интерконектора, или 
трябваше да си затворим очи-

те и да въведем обекта в екс-

плоатация, без да са завърше-

ни всички строителни работи, 
коментира по Бнр регионал-

ният министър иван Шишков. 
Според него интерконекторът 
трябва да бъде завършен, като 
приключат и антиерозионните 
мерки. Така цялостният про-

ект щял да бъде финализиран. 
министър иван Шишков беше 
категоричен, че доизграждане-

то на обекта не представлява 
риск за интерконектора.

последните 12 години в 
министерството на регионал-

ното развитие и благоустрой-

ството представляват поли-

тика без политики и говорене 
без проекти. Това, което се 

случва и във вик сектора, и 
в пътищата, е едно и също, 
коментира Шишков. “входът 
към България от европа не 
е европейски”, допълни той 
във връзка с изграждането на 
магистрала “европа” и пред-

стоящото й свързване с Гкпп 
“калотина”.

Според регионалния минис-

тър 150 метра от пътя - между 
граничния пункт и началото на 
магистралата, не са в проек-

та. “Те трябваше да останат с 
по една лента. Така магистра-

ла “европа” щеше да започва 
от нищото и да завършва пак 

в София и варна жилища-

та са достъпни за едва 10% от 
домакинствата с най-високи 
доходи. има силно разкъсване 
между цени и доходи през по-

следното десетилетие. в страна-

та като цяло обаче ситуацията е 
доста по-благоприятна, сочи 
анализ на Уникредит Булбанк. 
Той оценява достъпността на 
жилищата на фона на доходите 
на населението. ако цената на 
жилището е по-малка или рав-

на на средногодишния доход 

на домакинството за 6 години, 
то тя е подценена или баланси-

рана, а жилището се води дос-

тъпно или умерено недостъпно. 
ако цената на имота се равнява 
на дохода за 6, 8 или повече го-

дини, той се води надценен, а 
също - сериозно или крайно не-

достъпен. не купувайте имот, 
когато цената му надвишава 
6-годишния ви брутен доход, 
съветват банкерите.

Жилищата в България са по 
средата между умерено недос-

тъпни и сериозно недостъпни. 
през 2021 г. домакинство със 

средни доходи е трябвало да 
спестява брутния си доход в 
продължение на 6,1 години, за 
да си купи средно за пазара на 
страната жилище от 73 кв. м.

ако се направи разбивка 
според доходите на домакин-

ствата, картината е по-различ-

на. За 50-те процента дома-

кинства с най-ниски доходи в 
страната жилищата са крайно 
недостъпни, като 10-те про-

цента с най-ниски доходи е 
трябвало да спестяват целия 
си брутен годишен доход пре-

ди данъци в продължение на 
цели 13 години, за да купят 
средно по размери жилище от 
73 кв. м. през 2021 г.

в три от 15-те най-големи 
града в извадката на Уникре-

дит - пловдив, Бургас и Стара 
Загора, средно за страната жи-

лище могат да си позволят 20% 

от домакинствата. в пазарджик 
жилищата са достъпни за 30% 
от домакинствата през 2021 г., 
в русе - 40%, а в Сливен, пле-

вен, перник, Шумен и Хасково 
- 50%, което автоматично оз-

начава, че жилищата в послед-

ните пет града са достъпни за 
средното домакинство.

Жилищата в София са пос-

къпнали през 2022 г. с 22% на 
годишна база. в 23% от квар-

талите в София цените са с 
годишен ръст от 30 и повече 
процента през третото триме-

сечие на 2022 г., пише още в 
анализа на Уникредит Бул-

банк. "Балон" на пазара обаче 
няма, посочват експертите.

Според данните от нСи це-

ните на жилищата в София са 
се удвоили за последните се-

дем години. За същия период 
доходите на домакинствата в 
София са нараснали с 26%. За 
цялата страна цените на жили-

щата са нараснали със 71% за 
седем години, а доходите са се 
повишили с 50%. Това показ-

ва, че докато средно за страна-

та поскъпването на жилищата 
изпреварва в умерена степен 
ръста на доходите и достъп-

ността на жилищата леко се 
влошава, то в София пови-

шението на цените е в пъти 
по-голямо от това на доходи-

те, което води до значително 
влошаване на достъпността на 
имотите.

Обява

ОбявазаинвестициОннОпредлОжение

    На основание чл. 95, ал. 1 от ЗООС, ВЕЦ-С
ЕООД,гр.София,район„Средец“,ул.„Г.С.Раковски“
№110,ет.1,уведомявазаинвестиционнопредложе-
ниеза:

„Изграждане и експлоатация на три микро вод-
ноелектрически централи (МВЕЦ) с проточни турби-
ни и необходимата съпътстваща инфраструктура към
съществуващ външен довеждащ водопровод на град
Етрополе“.

ПисменистановищаимнениясеприематвРИО-
СВ–София,бул.„ЦарБорисIII“№136,ет.10.

Жилищата в София и Варна 
достъпни само за 10  на сто 
от домакинствата
Ценитев
столицатаса
сеудвоилиза
последните
седемгодини

 Няма смисъл да затваряме въглищните централи
няма никакъв сми-

съл да затваряме въ-

глищните си централи. 
Това мнение изрази ви-

цепремиерът атанас пе-

канов пред нова тв. от 
Брюксел беше зададено, 
че България до 2026 г. 
трябва да намали с 40% 
вредните емисии, които 
генерира енергетиката 
ни. не е записано как 
това трябва да се случи 

-  дали чрез затваряне 
на дадена мощност или 
чрез сезонна работа на 
въглищните мощности, 
обясни той.

по негови думи в це-

лите на Зелената сделка 
има повече възобновя-

еми енергийни източ-

ници, което ще позволи 
да сме енергийно по-не-

зависими. “в днешната 
ситуация голяма част от 

ангажиментите, които 
са изглеждали смислени 
преди, сега вече не из-

глеждат така. например, 
въглищните централи в 
момента носят големи 
печалби на държавата. 
Финансово няма никаква 
логика те да се затварят”, 
коментира пеканов.

Той уточни, че Бъл-

гария трябва да получи 
до края на годината 2,7 

млрд. лева по първия 
транш от плана за въз-

становяване. “второто 
плащане ще бъде най-
трудният и ключов етап 
от плана, тъй като той 
включва най-много мер-

ки. Следващото плаща-

не ще е около 1,4 млрд. 
лв. Това са пари, които 
трябва да очакваме през 
следващата година”, 
каза пеканов. 

ВиЦепремиерътпеканоВ:

Срокът за приемане на заявки за "безплатно" саниране за жи-

лища се удължава до 31 май (вместо 31 март) догодина, пред-

вижда проект, който мррБ е пуснало за обществено обсъжда-

не. Става дума за възможността обствениците да кандидатстват 
за 100% безвезмездно финансиране. Тя е заложена като кратък 
преход към новия етап, при който обитателите на сградите ще 
трябва да участват със собствени пари, като поемат 20% от раз-

ходите по обновяването. Безвъзмездните средства и за двата ета-

па са заложени в плана за възстановяване и устойчивост. Целта 
на тези инвестиции е да се увеличи енергийната ефективност на 
сградния фонд. насоките за кандидатстване са 52-страничен до-

кумент, който разяснява кой има право да кандидатства, какви 
подобрения в сградата се финансират, какви са праговете и та-

ваните на разходите, какви са изискванията за енергийно спес-

тяване.
За всяка община е определена максимална стойност на без-

възмездната финансова помощ, която тя може да получи за сгра-

ди на своята територия. например за София мррБ предлага "та-

ванът" да е 150 млн. лева, за пловдив, варна и Бургас - 80 млн. 
лева, за други 40 по-малки градове - 30 млн. лева. предвидено е 
финансиране и за 212 общини, попадащи в селски райони. в тази 
група, за която общото финансиране за саниране на жилища не 
може да превишава 15 млн. лева, влизат и курортни градове като 
Банско, несебър, приморско, Созопол, поморие, Балчик.

Безвъзмездните средства по националния план за възстано-

вянане и устойчивост са за саниране само на многофамилни сгра-

ди. За еднофамилните къщи също ще има безвъзмездни помощи, 
но по оперативната програма "развитие на регионите" 2021-2027 
г., която е пратена в европейската комисия за одобрение.

Газовата връзка с Гърция  
все още е незавършена

Срокът за безвъзмездно 
саниране се удължава 

там. очаквам да бъде одобрен 
проект за по две ленти в двете 
посоки. има риск да загубим 
финансиране, защото се заба-

вихме с подробните устрой-

ствени планове за участъка от 
Сливница до София. докумен-

тите са готови, но забавянето 
със седем месеца може да ни 
струва загуба на европейски 
пари”, твърди Шишков.

Той обеща да внесе проме-

ни в законодателството, с кой-

то да се регламентира допусна-

тото от държавата незаконно 
строителство на магистрала 
“Хемус”, за да може нейното 
изграждане да продължи. как-

то беше тръгнало, съществува-

ше риск никога да не я видим 
напълно изградена, твърди 
иван Шишков. 
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по-високи размери на данъчни облек-
чения за придобитите доходи през 2022 г. 
ще могат да ползват родителите на деца и 
деца с увреждания в сравнение с предход-
ната година, съобщиха от националната 
агенция за приходите (нап).

Сумите, които агенцията може да 
възстанови, са в зависимост от броя на 
децата. За едно ненавършило пълнолетие 
дете облекчението от годишната данъчна 
основа е 6000 лв., а сумата за получаване 
- до 600 лв., за две - 12 000 лв. и сума за 
получаване до 1200 лв., за три и повече - 
18 000 лв. със сума за получаване до 1800 
лева. За отглеждане на едно дете с увреж-
дания облекчението за тази година е в 

размер на 12 000 лв., като сумата за полу-
чаване е до 1 200 лева. Това са средствата, 
които могат да бъдат получени, когато 
лицата не са ползвали облекченията при 
авансовото облагане на доходите.

За да ползва данъчните облекчения, 
физическото лице (включително едно-
личен търговец) трябва през 2022 г. да е 
получавало доходи, облагаеми с годишни 
данъци (данък върху общата годишна да-
нъчна основа или данък върху годишната 
данъчна основа за доходите от стопанска 
дейност като едноличен търговец). Хората 
без или само с необлагаеми доходи, като 
обезщетение за майчинство например, 
както и само с доходи, облагаеми с оконча-

телен и/или патентен данък, не могат да се 
възползват от облекченията, но това може 
да направи другият родител, ако отговаря 
на условията, допълниха от нап.

Условията за ползване на данъчните 
облекчения за деца и деца с увреждания 
са подробно описани в сайта на нап. 
едно от най-важните изисквания за при-
лагане на облекченията е родителите да 
нямат публични задължения, подлежащи 
на принудително изпълнение. от нап 
съветват гражданите да проверят онлайн 
с персонален идентификационен код да-
нъчната си сметка за задължения, преди 
да ползват данъчно облекчение, за да из-
бегнат неудобства.

Годишният размер на данъчните об-
лекчения може да се ползва по два начи-
на, както и досега. единият е с подаване 
на съответната декларация пред работо-
дателя по основния трудов договор в пе-
риода от 30 ноември до 31 декември 2022 
г. в този случай работодателят може да 
възстанови данъка в срок до края на яну-
ари 2023 г. втората възможност за полз-
ване на данъчното намаление е с пода-
ване на годишна данъчна декларация в 
нап в срок от 10 януари до 2 май 2023 
г., като паричните суми ще бъдат въз-
становени след проверка от приходната 
агенция в срок от 1 месец след подаване-
то на декларацията.

м е ж д у н а р о д н а т а 
рейтингова агенция S&P 
Global Ratings твърди, 
че България постепенно 
напредва в усилията си 
за влизане в еврозоната, 
но остава неясно дали 
ще получи членство от 
1 януари 2024 г. в също-
то време агенцията по-
твърждава дългосрочния 
и краткосрочния креди-
тен рейтинг на България 
в чуждестранна и местна 
валута ‘BBB/A-2’. перс-
пективата пред рейтинга 

остава стабилна. рис-
ковете са инфлацията и 
вътрешнополитическата 
несигурност, коменти-
рат от агенцията. от-
там очакват да намалее 
външното търсене от 
държави, които са ос-
новни търговски парт-
ньори на България в еС. 
вторият проблем е, че 
вътрешното потребление 
ще отслабне, тъй като 
продължителната висо-
ка инфлация започва да 
тежи върху доходите на 

населението.
като положително 

влияние се оценяват про-
ектите, финансирани със 
средства от еС, които ще 
осигурят известна подкре-
па за икономиката. рей-
тинговата агенция прогно-
зира реален растеж през 
2023 г. от по-малко от 1%, 
което е значително забавя-
не спрямо очакванията за 
3% ръст през 2022 г.

от агенцията твърдят, 
че биха понижили рейтин-
га, ако икономическите 

перспективи на България 
се влошат значително 
спрямо сегашните им оч-
аквания, което може да се 
случи например поради 
по-силни косвени ефекти 
от забавяне на глобалния 
растеж, значително вло-
шаване на ситуацията с 
регионалната сигурност 
или прекъсване на вноса 
на енергия от русия, за-
страшаващо наличието 
на достатъчно предлагане 
на енергийни доставки за 
икономиката на България.

високата инфлация ще продъл-
жи в следващите 5 до 10 години. 
Такова мнение изрази икономистът 
Стоян панчев пред NOVA. “оч-
акваше се към края на годината да 
имаме достигане на пик на инфла-
цията. Сега сме на 17,6%. миналия 
месец бяхме на 18%. по-дългосроч-
ната картина ни показва, че имаме 
продължаващо намаляване на темп 
на ръст на цените. не става въпрос 
са по-ниски цени, а ръст на цените, 
който е по-бавен”, обясни иконо-

мистът. Това явление обаче ще се 
дължи на негативни процеси като 
стагнация на икономиката или мал-
ка рецесия, посочи още той.

панчев прогнозира, че пери-
одът на висока инфлация на го-
дишна база ще се задържи до 10 
години. “историческите данни ни 
показват, че при предишни таки-
ва ситуации периодът за спад на 
инфлацията се удължава. 5 до 10 
години ще имаме завишена ин-
флация, може да е 4%, 5% или 6%, 

може и като сега”, обясни той.
За да стигнем до спад на цени-

те, трябва да видим много сериозна 
рецесия или да имаме голям тех-
нологичен пробив в доставянето 
на енергия, каза още икономистът. 
панчев отрече таваните на цени-
те да са ефективна мярка. Те може 
временно да задържат цените, но 
след това настигат предишното им 
ниво, обясни той. Според него до-
бра форма на подпомагане на дохо-
дите са ваучерите за храна.

Средната цена на а95 падна през последните дни 
под 2,90 лв. за литър, показват данните от платформата 
Fuelo. Така най-масово продаваният бензин в петък се 
търгуваше средно за 2,87 лв. като за последния месец 
той е поевтинял с 8 стотинки. дизелът остава скъп, но 
цената му също леко върви надолу - с 5 ст. за месец до 
3,30 лв. на литър. по-чувствително поевтинява мета-
нът - с 1,60 лв. от началото на ноември, и в момента се 
продава за 3,31 лв. за кг. при тези цени потребителите 
получават отстъпка от 25 стотинки на литър. в сряда 
служебният кабинет гласува допълнителни 38 млн. лв. 
за удължаване ползването на отстъпката от 25 ст. от ли-
тър гориво до края на декември.

“в следващите две седмици ще сме свидетели на 
още по-ниски цени. Цените на дизела очакваме да 
паднат под 3 лв. на литър, а на бензина - под 2,70 лв.”, 
прогнозира димитър Хаджидимитров от асоциацията 
на българските търговци, производители, вносители 
и превозвачи на горива. Така в периода на коледните 
празници и засилените пътувания по това време на го-
дината потребителите ще зареждат колите си на чувст-
вително по-ниски цени. 

от асоциацията на търговците и вносителите на го-
рива посочват, че в последните седмици се наблюдава 
сериозен спад на международните пазари на крайните 
продукти дизел и бензин с над 250 долара и това пред-
стои да се отрази на колонките у нас до 2-3 седмици. 
След около 10 дни спадът в котировките на суровия 
нефт ще се отрази и на цените на едро на най-големия 
производител на Балканите - бургаската рафинерия 
“лукойл нефтохим”, посочи Хаджидимитров. Според 
него цената на едро на бензина и дизела ще падне с 
около 15-16 стотинки.

индексът на тържищ-
ните цени (иТЦ), който 
отразява цените на хра-
нителните стоки на едро 
в България, се покачи тази 
седмица с 0,1 на сто до 
рекордните 2,257 пункта. 
показателят надмина пре-
ди седмица най-високото 
си историческо ниво от 
2,222 пункта, постигнато в 
началото на май тази годи-
на. Базовото ниво на иТЦ 

1,000 пункта е от 2005 г.
оранжерийните дома-

ти тази седмица поевтиня-
ват с 3 на сто и се търгуват 
по 3,20 лева за килограм. 
Цената на оранжерийните 
краставици се вдига с 5,8 
на сто до 2,94 лева за ки-
лограм. Зелените чушки 
поскъпват с 9,8 на сто и 
се продават по 2,12 лева за 
килограм, а червените ска-
чат с 4,3 процента и се тър-

гуват по 2,65 лв./кг в края 
на седмицата. картофите 
поевтиняват и се продават 
по 1,14 лева за килограм, а 
морковите - по 1,07 лева за 
килограм на едро. Зелето 
поевтинява с 2 стотинки 
до 0,91 лева за килограм. 
кравето сирене поскъпва 
с 1,1 на сто и се търгува 
по 11,67 лева за килограм, 
а кашкавалът тип “вито-
ша” поскъпва с 1,7 на сто 

и се продава по 17,81 лева 
за килограм. олиото тази 
седмица намалява цена-
та си с 0,9 на сто до 4,47 
лева за литър. пакетче 
краве масло от 125 грама 
поскъпва с 1,7 на сто и се 
търгува по 2,91 лева. пи-
лешкото месо поевтинява 
с 0,3 на сто до 6,12 лева за 
килограм. Захарта се про-
дава по 2,49 лева за кило-
грам в края на седмицата.

По-високи 
данъчни 
облекчения за 
деца през 2022 г.
Родителитенетрябвадаиматзадължениякъмхазната,задасевъзползватоттях

Членството на България 
в еврозоната остава неясно

Очакват евтин 
бензин по Коледа

Прогнозират висока инфлация още 5-10 години

Цените на храните без големи промени
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И Парагвай се включи в похода срещу насилието над жени под надслов “Нито една повече”.  
Едноименното движение възниква в Аржентина преди няколко години и бързо добива популярност по цял свят

от 1 януари управлява-

щата трипартийна коали-

ция в румъния ще увеличи 
пенсиите и минималната 
работна заплата. 

правителството и соци-

алните партньори постиг-

наха съгласие за повишава-

не на гарантираната брутна 
минимална работна заплата 
от 2550 на 3000 леи (609 
евро), от които 200 леи (40 
евро) са освободени от да-

нъци и социални осигуров-

ки, съобщи премиерът ни-

колае Чука след среща на 
националния тристранен 

съвет за социален диалог. 
в строителния сектор ми-

нималното възнаграждение 
ще бъде 4000 леи (813 евро). 
“Сметнахме за необходимо 
да се консултираме по тази 
тема със социалните парт-

ньори, така че в зависимост 
от техните предложения и 
бюджетните перспективи за 
следващата година да пред-

ложим реалистично реше-

ние в настоящия контекст”, 
отбелязва премиерът.

кабинетът в Букурещ 
спазва традицията от по-

следните години да пови-

шава минималната работна 
заплата от началото на вся-

ка календарна година. от 
1 януари 2022 г. брутната 
минимална работна заплата 
бе увеличена на 2550 леи 
(518 евро) на месец спрямо 
2300 леи през 2021 г. - уве-

личение с 10,9%. нетната 
минимална заплата нарасна 
от 1386 леи на 1524 леи. от 
мярката се възползваха око-

ло 1 милион трудещи се.
в коалиционното пра-

вителство, което включва 
двете най-големи партии в 
страната - Социалдемокра-

тическата (Сдп) и нацио-

нално-либералната (нлп), 
и по-малкия демократичен 
съюз на унгарците в румъ-

ния (дСУр), имаше разно-

гласия за увеличение на 
доходите. в края на лятото 
либералите дори обвиниха 
левите в “популизъм” зара-

ди прибързани според тях 
обещания за повишаване 
на пенсиите и минимална-

та заплата още преди про-

ектобюджетът да е готов. 
в крайна сметка партий-

ните лидери постигнаха 
съгласие и разсеяха някои 
съмнения, че няма диалог 
между либералите и соци-

алдемократите по социал-

ните въпроси.

премиерът на испания педро Санчес бе избран за пред-

седател на Социалистическия интернационал. това стана 
без гласуване по време на конгреса, провеждащ се в столи-

цата мадрид. той замени на поста бившия гръцки премиер 
Георгиос папандреу, който остава почетен председател.

в речта си Санчес обеща да превърне организацията, в 
която членуват 132 социалистически и социалдемократиче-

ски партии от целия свят, във “важна идеологическа плат-

форма”. обещанието идва на фона на критики от страна на 
привържениците им, че вместо да играе огромна роля на 
международната политическа сцена, основаната през 1951 г. 
организация е по-скоро удобна позиция за реализация на лиде-

ри, които с десетилетия стоят на поста си, въпреки ограничени-

ята, записани в устава й.
в присъствието на бившия испански премиер Хосе луис 

Сапатеро и настоящия министър на финансите мария Хесус 
монтеро, Санчес очерта два акцента - равенството между 
половете и изменението на климата. още през септември в 
ню Йорк той обяви желанието си да застане начело на ин-

тернационала.

Чужденците в Германия да получават немско граж-

данство по-лесно и по-бързо - за това се обяви вътрешна-

та министърка нанси Файзер. проектозаконът е готов и 
предстои обсъждането му.

предвижда се гражданство да може да се получава 
след пет години пребиваване в Германия, а не както сега 
- след осем. 

Ако чужденецът е особено добре интегриран, което се 
изразява например в доброто му представяне в училище 
или на работа, срокът може да бъде намален и до три го-

дини. децата, родени в Германия от родители чужденци, 
трябва автоматично да получават немско гражданство, 
ако единият от родителите вече е имал “законно обичай-

но местопребиваване” в Германия в продължение на пет 
години. 

За хората над 67 години Фейзер иска да премахне фор-

малното доказване на езикови умения. в бъдеще ще бъде 
достатъчна “способността за устно общуване”. 

турската общност в страната приветства планираната 
реформа.

Почина външният  
министър на Беларус

На 64 години почина външният 
министър на Беларус Владимир Ма-
кей. Преди президентските избори и 
антиправителствените демонстра-
ции преди две години той подкрепя-
ше идеята за добри отношения със 
Запада и критикуваше Русия. Но 
рязко промени позицията си след 
началото на протестите и заяви, че 
те са замислени от западни агенти.

Уволниха директор на банка, 
обслужил жена без забрадка

Директор на иранска банка е 
уволнен, тъй като обслужил жена 
без забрадка. “Прилагането на за-
кона за носенето на забрадки в дър-
жавните институции е било негово 
задължение”, изтъкна местна ме-
дия. В Иран повечето банки се кон-
тролират от държавата.

САЩ облекчиха някои  
петролни санкции  
срещу Венецуела

САЩ облекчи някои петрол-
ни санкции срещу Венецуела, за да 
подкрепи подновените преговори 
между правителството на прези-
дента Николас Мадуро и опозиция-
та. Министерството на финансите 
разрешава на “Шеврон” да възобно-
ви “ограничено” производство на 
енергия след години на рестрикции, 
които драстично ограничиха печал-
бите от петрол и газ, постъпващи 
във венецуелската хазна.

Президентът  
на Екваториална Гвинея  
спечели шести мандат

Президентът на Екваториал-
на Гвинея - 80-годишният Теодоро 
Обианг Нгема Мбасого, е преизбран 
на поста с 95% от гласовете на 
изборите от 20 ноември, написа в 
Туитър синът му и вицепрезидент 
на страната Теодоро Нгема Обианг 
Манге. Това му дава шести мандат 
на поста и той става най-дълго уп-
равляващ държавен глава в света. 
Мбасого е на власт от 43 години.

Уганда удължи локдауна 
заради Ебола

Президентът на Уганда удължи 
6-седмичния локдаун на два района в 
епицентъра на епидемията от Ебо-
ла, отнела живота на 55 души. Той 
увери, че разпространението е огра-
ничено. От 20 септември инфекци-
ята се разпространи в страната 
и достигна столицата Кампала. 
Според здравните власти броят на 
случаите намалява.

Една жертва, 13 ранени, от които 
една в тежко състояние, и 11 се 
издирват след свлачищата на ита-
лианския остров Иския. Останалите 
без подслон се настаняват по хоте-
ли. Според специалисти теренът на 
острова от вулканичен произход е 
податлив на свлачища и строител-
ството не е съобразено с това

Улесняват процедурата 
за немско гражданство

Педро Санчес оглави 
Социнтернационала

ОТ1януАри2023гОдинА

Румъния увеличава 
пенсиите и заплатите
Въпрекинеразбирателствотокоалиционните
партньориседоговориха
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Въпреки засилващите се протести в Китай заради КОВИД-мерките хората продължават да ги спазват. Вече 
цяла седмица новите случаи на ден са около 40 000. Властите налагат все по-строги рестрикции

Стотици се събраха на мълчалив протест 
в центъра на Шанхай, недалеч от мястото, 
където в ранните часове на неделния ден се 
проведе демонстрация срещу официалната 
политика на китай за нулев ковид. недо-
волните носеха бели цветя и празни листове 
хартия - символ на противопоставянето на 
цензурата. те блокираха няколко кръстови-
ща, което накара полицията да се намеси, за 
да разчисти пътя.

протести имаше и в пекин. между 200 и 
300 студенти в елитния университет Цинхуа 
пяха националния химн и интернационала, 
като скандираха "Свободата ще възтържест-
вува" и "не на локдауните".

десет души загинаха при пожар в град 
Урумчи. Според местни жители те не са ус-
пели да избягат заради заключени врати или 
са излезли късно от страх да не нарушат лок-
дауна. огънят и отричането от страна на вла-
стите, че мерките са възпрепятствали еваку-
ацията и спасителната операция, подхраниха 
вълна от гражданско неподчинение. тя е без-
прецедентна в континентален китай, откакто 
Си Цзинпин пое властта преди десетилетие.

Белгийските власти 
арестуваха 9 души и 
заловиха около 115 кг 
кокаин при междуна-
родна операция срещу 
сръбска наркомрежа. 
петима от задържаните 
са били в Белгия, двама 
в нидерландия, един в 
люксембург и един в 
Сърбия. около 100 по-
лицейски служители са 
участвали в операция-
та. Заловеният кокаин е 
на стойност около 11,5 
милиона евро.

през септември Брюк-
сел обсъди спешни мерки. 
Според властите разме-
рът на трафика на дрога 
в Антверпен, предназна-
чен да залее европа през 

нидерландия, е 50-60 
милиарда евро годиш-
но - толкова е годишни-
ят пенсионен бюджет в 
страната.

Белгийските митни-
чари разкриха миналата 
година тонове кокаин 
на стойност близо $1,4 
млрд., след като поли-
цията дешифрирала съ-
общения, изпратени от 
престъпни банди. Феде-
ралните власти проведо-
ха двугодишно разслед-
ване на организираната 
престъпност. 

през февруари 2021 
г. Германия и Белгия 
хванаха рекордните в 
историята на европа 23 
т кокаин.

въоръжен бивш уче-
ник уби четирима души 
и рани 12 в две училища 
в Бразилия.

около четири часа 
след трагедията стре-
лецът е идентифициран 
като 16-годишно момче. 

то е учело в държавното 
училище, където е из-
вършило едно от престъ-
пленията. Арестуван е от 
полицията. властите не 
съобщават името му.

другата стрелба е 
била в частно училище 

на същата улица. по-
луавтоматичното оръ-
жие на стрелеца е било 
на военната полиция, 
а револверът - лично 
оръжие, регистрирано 
на името на бащата на 
бившия ученик, офицер 

от военната полиция. 
извършителят имал 
свастика по дрехите си. 
планирал е атаките от 
две години, казаха от 
полицията. Стрелецът е 
настанен в затвор за не-
пълнолетни.

Училищните стрелби 
са необичайни в Брази-
лия, но се случват малко 
по-често през последни-
те години.

държавният глава на тайван 
Цай ингвен подаде оставка като 
лидер на управляващата демокра-
тическа прогресивна партия след 
голямо поражение на състоялите 
се регионални и кметски избори. 
тя се оттегли след кратка реч, в 
която благодари на поддръжници-
те си и пое отговорността за загу-
бата. "резултатите от изборите не 

бяха според очакванията. трябва 
да поема цялата отговорност и по-
давам оставка като председател на 
дпп незабавно", заяви ингвен. тя 
ще продължи да е президент на са-
моуправляващия се остров.

избирателите предпочетоха 
кандидатите на опозиционната 
националистическа партия "Го-
миндан". опозицията спечели и 

кметското място в столицата тай-
пе. крайните резултати сочат, че 
дпп печели само в пет града и 
провинции, а националистите ще 
управляват в 13.

вотът има вътрешен фокус с 
въпроси като престъпност, жи-
лищно настаняване и социални 
грижи и няма общо с политиката 
на тайван към китай.

Хората в европа продъл-
жават да излизат на протести. 
въпреки започналите предко-
ледни панаири в центъра на 
прага около 600 противниците 
на чешкото правителство се съ-
браха на митинг в парк летна.

"организатор на акцията 
беше неизвестният досега на-
ционален съвет за обновяване. 
ораторите поискаха прави-
телството да намали цените 
на електроенергията и да спре 
износа й, да национализира 
подземните газови хранили-
ща и при продажбите да пре-

достави предимства на хра-
нителни продукти, които се 
произвеждат в републиката. 
освен това ораторите крити-
куваха еС, нАто и помощта 
за Украйна", съобщи Чешкото 
радио. Част от участниците в 
митинга носеха плакати с над-
писи  "Спрете правителство-
то", "премиер Фиала, стига, 
вие сте подпалвачи на война", 
"Бази на САЩ - в САЩ и ще 
има мир", а тълпата сканди-
раше "оставка" и "крадци". 
организаторите на акцията 
твърдят, че не създават про-

ект с политически амбиции. 
Според тях този съвет иска да 
бъде алтернатива на действи-
ята на правителството, което 
не успя да изведе страната от 
енергийната, екологичната и 
икономическата криза.

пети поред "учителски 
протест" за увеличение на за-
платите се проведе в унгарска-
та столица Будапеща. в някои 
от тях участваха представи-
тели на опозиционни партии, 
включително столичният кмет 
Гергели карачони. недовол-
ните връчиха петиция на пред-

ставителя на образователното 
ведомство и се отправиха към 
сградата на парламента. над 
1000 души са се събрали там 
според организаторите.

Близо 900 души участваха 
в антиамериканска демонстра-
ция в източногерманския град 
лайпциг, приключила с арес-
ти на активисти и сблъсъци с 
полицията, пише в. "Билд ам 
зонтаг". Акцията "Америка-
нци, вървете си у дома!" се е 
състояла пред консулството 
на САЩ и сграда на Феде-
ралния административен съд. 

протестиращите - основно от 
десни партии - настоявали за 
изтегляне на американските 
войски и ядрени оръжия от 
територията на Германия. те 
развявали германски и руски 
знамена. образувани са над 
десет наказателни дела по 
обвинения в съпротива и на-
падения срещу служители от 
правоохранителните органи, 
обиди, използване на симво-
ли на забранени организации, 
нанасяне на телесни повреди, 
принуда и нарушения на Зако-
на за масовите прояви.

Социално недоволство
отново залива Европа
ХораизлязоханаулицитеитозиуикендвЧехия,УнгарияиГермания

Белгия арестува  
9 души и задържа  
115 кг кокаин

Президентът на Тайван подаде  
оставка като партиен лидер

16-годишен със свастики  
уби четирима в две училища

Стотици на мълчалив 
протест в Шанхай
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1820 - РАЖДА СЕ ФРИДРИХ ЕНГЕЛС, НЕМ-

СКИ ФИЛОСОФ И ИКОНОМИСТ (УМИРА 1895 
Г.). В съавторство с Маркс написва 
“Манифест на комунистическата 
партия” (1848 г.). Двамата участ-
ват в революцията в Германия през 
1848 г. След неуспеха й емигрират в 
Англия, където Маркс създава “Ка-
питалът” и двамата стават съо-
снователи на Първия интернацио-
нал. Енгелс редактира 2 и 3 том на “Капиталът” 
след смъртта на Маркс. Автор на десетки статии 
и книги на философска и икономическа тематика.

1878 - В СОФИЯ Е СЪЗДАДЕНА ПУБЛИЧНА 
БИБЛИОТЕКА, която 
по-късно прераства в 
Народна библиотека 
“Св. св. Кирил и Мето-
дий”. По идея на софий-
ския учител Михаил К. 
Буботинов на 10 декември (28 ноември стар стил) 
1878 г. е създадена комисия с председател Марин 
Дринов, която да създаде българска национална 
библиотека. Тя е основана на 17 юни 1879 г. като 
държавно учреждение с името Българска народ-
на библиотека. Днешната й сграда е проектирана 
от архитектите Иван Васильов и Димитър Цолов. 
Фасадата е дело на скулптора Михайло Парашчук. 
Построена е със сключен през 1946 г. целеви дър-
жавен заем и е открита на 16 декември 1953 г.

1879 - РАЖДА СЕ ПОП АНДРЕЙ, РЕВОЛЮЦИ-
ОНЕР (УМИРА 1923 Г.). Възпят 
от Гео Милев в поемата “Сеп-
тември”. Светското му име е 
Андрей Игнатов Иванов. Взема 
участие в Септемврийското 
въстание, проявява се като ко-
мандир на оръдие в боевете за Лом. След разгрома 
на въстанието е заловен от властите и обесен край 
родното му с. Медковец на 30 септември 1923 г.

1881 - РАЖДА СЕ СТЕФАН ЦВАЙГ, АВСТРИЙ-
СКИ ПИСАТЕЛ (УМИРА 1942 Г.). Майстор на 
психологическата нове-
ла. Печели световна слава 
като есеист и автор на 
културно-исторически био-
графични творби. Сред из-
вестните му произведения 
са новелите “Амок” и “Страх”, биографичните 
романи “Мария Антоанета”, “Магелан” и др.

1907 - РАЖДА СЕ АЛБЕРТО МОРАВИЯ, ИТАЛИ-
АНСКИ ПИСАТЕЛ (УМИРА 1990 Г.). “Баща на ита-
лианския неореализъм”. Издава 
първия си роман на 22 г. Мусоли-
ни забранява писанията му. През 
1952 г. творчеството му отново 
е забранено, този път от Вати-
кана. Пише няколко сценария, а по 
романите му са заснети известни 
филми като “Чочарка”, “Конформистът” и др.

1943 - ЗАПОЧВА ТЕХЕРАНСКАТА КОНФЕ-
РЕНЦИЯ ПО ВРЕМЕ НА ВТОРАТА СВЕТОВНА 
ВОЙНА. Участват държав-
ните ръководители от Ан-
тихитлеристката коалиция 
- Франклин Рузвелт, Уинс-
тън Чърчил и Йосиф Сталин. 
Продължава до 1 декември 
1943 г. На нея са разгледани 
редица важни въпроси - откриването на втори ев-
ропейски фронт, влизането на Турция във войната и 
следвоенното развитие на Европа и света.

1994 - НОРВЕГИЯ ОТХВЪРЛЯ С РЕФЕРЕН-
ДУМ ЧЛЕНСТВОТО В ЕС. 
Това се случва за втори 
път, след като на 25 сеп-
тември 1972 г. ратифици-
рането на Договора за при-
съединяване е отхвърлено 
отново след референдум.

малко е да се каже, че 
гласуваната от европей-

ския парламент резолю-

ция, обявяваща кремъл 
за спонсор на тероризма, 
е грозна мостра на ли-

цемерието и двойните 
стандарти в политика-

та. по-страшното е, че с 
този ход евроинституци-

ята стига до самоотрича-

нето си.
всеки, който следи ук-

раинския конфликт след 
майдана от 2014 г., знае, че 
не дори спонсор на теро-

ризма, а направо терорис-

тична държава е именно 
Украйна. и заради мерака 
й да изгради етнически 
чиста държава, и зара-

ди убийствата, репре-

сиите и терора срещу 
етнически руснаци или 
срещу украинци, които 
не изпитват омраза към 
руснаците. Украйна бе 
терористична държава и 
заради конфликта в дон-

бас, където подлагаше 
на обстрели граждански 
цели, включително бол-

ници, поликлиники, па-

зари, училища, пъти-

ща. Цивилните жертви 
на този терор до 2022 
г. бяха 3500-4000 жите-

ли на донбас (от общо 
14 000 загинали). Ук-

райна постоянно нару-

шаваше одобрените от 
оон мински споразу-

мения, които трябваше 
да донесат многоетни-

чески мир.
въпреки това нито 

европарламентът, нито 
която и да е институция 
на еС и Запада като цяло 
не обвини Украйна в те-

роризъм или в спонсор-

ство на тероризма. Явно 
там страдат от далтони-

зъм на ценностите и из-

карват злото за добро.
в тази връзка отрад-

но впечатление прави, че 
петимата евродепутати 
от БСп отхвърлиха ре-

золюцията и гласуваха в 
синхрон с решението на 
националния съвет на 
Българската социалисти-

ческа партия за прегово-

ри и мирно уреждане на 
украинския конфликт. 
както обясни евродепу-

тата ни Цветелина пен-

кова, това бе направено, 
защото с тази резолюция 
се ограничават диплома-

тически контакти за раз-

решаване на конфликта.        
и още нещо - конфлик-

тът е етнически. осем 
години русия брани в 
Украйна една евро-атлан-

тическа ценност - много-

етническото съжителство. 
докато Украйна, насъсква-

на от Запада, осем години 
стъпкваше тази ценност. 
и войната пламна, защото 
киев бе готов да ескали-

ра етническата вражда. С 
тази резолюция европар-

ламентът гласува за етни-

ческата омраза. направо 
си смени самоличността. 
Тази институция заприли-

ча на жена, обезобразена 
от пластична операция, на 
която се е подложила, за да 
се хареса на вашингтон.

Самоотричане
Юри МИХАЛКОВ
n

анатолийСтанкулов

каРикатуРанаДЕнЯ

От стр. 1

досега по нацио-

налната програма за са-

ниране и с европейски 
средства за последните 
6 години са обновени 
около 3000 сгради. кое-

то е под 1% от сградния 
фонд у нас.

неотдавна бе публи-

куван доклад на “Бъл-

гаро-австрийска кон-

султантска компания”. 
Според него над 700 хи-

ляди обитавани жилищ-

ни сгради у нас трябва 
да бъдат санирани през 
следващите незнайно 

колко години. 
Броят на обитава-

ните жилищни сгради е 
1 365 898, като 25% от 
тях са напълно аморти-

зирани и подобни мер-

ки не са целесъобразни.  
от саниране се нуж-

даят 645 756 къщи,  
54 533 блока, 3200 сгради 
от семеен тип и 500 обще-

жития. 
основният недоста-

тък на санирането обаче 
бе пределно ясен още 
на старта - няма пари 
за всички. изхарчените 
до момента по програ-

мата 2 млрд. лв., които 

всички данъкоплатци ще 
трябва да платят в след-

ващите години, стигнаха 
за жилищата на 340 705 
души (2020 сгради), кое-

то обхваща около 5% от 
населението на Бълга-

рия и 4% от жилищата. 
няма как тази програма 
да е социално справед-

лива, когато с парите на 
всички данъкоплатци 
се осигурява благото на 
минимална част, и то 
подбрани на принципа 
“кой превари, той нато-

вари”, а не след оценка 
на потребностите.

неофициални изчис-

ления показват, че ако 
трябва да се санират жи-

лищата на всички в Бъл-

гария, ще са необходими 
приблизително 40 млрд. 
лв., ако бюджетът харчи 
по 1 млрд. лв. на година 
в следващите 40-50 го-

дини.
има и друга полза от 

милиардната програма 
за саниране. похарче-

ните пари по нея за по-

реден път доказаха мак-

симата, че на този свят 
безплатен обяд няма. 
въпреки пълния мрак, 
витаещ около нея в мо-

мента.

Пъленмрак
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Интервю на Нора СТОИЧКОВА

n Изненадахте ли се, че "Про-
дължаваме промяната" вече не 
брои БСП сред потенциалните 
си партньори, на какво отдавате 
тази реплика от Асен Василев? 
Посоченият мотив беше позици-
ята на партията за хартиената 
бюлетина - възнамерявате ли да 
я ревизирате, за да се върнете в 
този, да го наречем, списък на ко-
алиционните партньори? 

- представяте ли си каква тежест 
има мотивът "за" и "против" харти-

ената бюлетина? това е несериозно 
на фона на големите отговорности 
пред обществото и държавата, пред 
които се изправя пп като вероятен 
втори мандатоносител. прокарване 
на силна социална политика в помощ 
на хората и инвестиции в развитието 
на икономиката и индустрията са ос-

новните сред тях. къде е хартиената 
бюлетина, къде са тези отговорности 
сложени на везната?

очевидно пп си търси повод да 
се дистанцира от общата цел с пре-

дишните си партньори в лицето на 
БСп и да се залепи докрай за евро-
атлантическото мнозинство в парла-

мента, каквото и да значи това. ев-

ро-атлантическо мнозинство, което 
вече вкара в големи бели държавата. 
БСп не е на обратния полюс, но е 
против изпращането на оръжие за 
Украйна, чиито последствия дойдо-

ха - русия постави под ембарго 15 
наши военни завода и компании. 
да не говорим за прибързаното ре-

шение за приемане на еврото, за ло-

бисткото решение за диверсифика-

ция на ядреното гориво. 
колкото до хартиената бюлети-

на, БСп просто иска всички граж-

дани с право на глас да могат да го 
упражнят. 

n Как оценявате шансовете да 
се реализират първият и вторият 
мандат - еднакво обречени ли са с 
липсата на подкрепа? 

- Шансовете да не направим от-

ново грешката за бързи и предсрочни 
избори, без да си свършим работата, 
не са малки. Стига да се стигне до об-

щото разбиране, предлагано от БСп, 
партиите да се обединят около кон-

кретни приоритети и задачи при съ-

ставяне на бъдещото правителство. 
Ако трябва да му определят и срок за 
тяхното изпълнение.

но ако още един път се разиграят 
сценариите от последната година и 

половина, избирателната активност 
ще падне толкова много, че ще има 
проблем с представителността на 
партиите в парламента. Хората са от-

вратени от факта, че политическата 
криза се задълбочи дотам, че всеки 
следващ парламент става все по-
фрагментиран и все по-неспособен 
да излъчи редовен кабинет.

в същото време обаче новите пар-

тии продължават да си играят на по-

литика. И докато Итн разиграваше 
страната с "иди ми - доди ми" до сре-

дата на тази година, сега, за съжале-

ние, виждаме пп в тази роля. лесно 
е да кажеш не, няма да си играя - на 
ти куклите, дай си ми парцалките, но 
това в политиката се наказва с деква-

лификация. вижте съдбата на Итн, 
дори острието им Ива митева се от-

каза от тях, защото си била свършила 
работата. 

n Ако БСП получи третия ман-
дат, ще покани ли "Продължаваме 
промяната" на консултации за 
съвместно управление?

- като национално отговорна пар-

тия - да, ще положим всички сили 
да изпълним мандата, но отноше-

нието към левицата е, меко казано, 
двойнствено. тъй като доказахме, че 
нито се купуваме, нито сме готови 
да продаваме национални интере-

си, в днешната политическа конфи-

гурация шансовете да реализираме 
мандата фактически не е голям. да, 
ще поканим пп, независимо от изя-

вленията на василев. За нас е важно 
общото, което ни свързва, защото е в 
полза на хората. 

n Участвахте в екипа, който 
проведе среща с ГЕРБ и другите 
партии по бюджета. След разго-
вора лидерът на БСП Корнелия 
Нинова каза, че вярвате, че може 
да се състави правителство, но 
не вярвате на Бойко Борисов. Как 
виждате структурирането на по-
добно правителство и какви могат 
да са неговите очертания? 

- редовното правителство е клю-

чово важно за България. вече мно-

го дълго страната се управлява със 
служебни кабинети. Служебният 
кабинет обаче взима решения с дъл-

госрочни последствия за страната, 
но не носи политическа отговорност. 
конкретно - сделките за покупка на 
нови Ф-16, например. Самолетите 
от първата сделка са още на чертеж, 
но предплатени авансово на 100%, 
без ясен срок на доставка, а ние се 
емнахме да купуваме още, които ще 
ни излязат 2,5 млрд. долара. Самоле-

ти няма, но България задлъжнява за 
поколения напред. Само за справка 

- румъния е купила от норвегия офи-

циално 32 изтребителя Ф-16 "втора 
ръка" за 388 млн. евро. Съгласно по-

дписания договор, първият самолет 
ще бъде доставен към края на 2023 г. 
у нашата съседка. Изтребителите ще 
бъдат доставени с резервни двигате-

ли и логистична поддръжка, за раз-

лика от нашите прибързани сделки, 
чиито автори не носят никаква поли-

тическа отговорност.
така че редовно правителство 

трябва да има. виждаме само един 
вариант за политическо съгласие - 
всички партии да оберат малко ро-

гата, с които се перчат на терена, и 
да се изработи обща програма на бъ-

дещия кабинет. Ако трябва да му се 
постави срок на действие, но не тряб-

ва заради политическите амбиции да 
жертваме стабилността на България.

n Как се отнасяте към възмож-
ността част от служебните ми-
нистри да запазят постовете си и 
в подобен кабинет?

- вие кои служебни министри 
визирате? Явор Гечев - на земеде-

лието, който само за няколко месеца 
извърши няколко погрома, сменяйки 
професионалисти с лобисти на клю-

чови места в системата?! Или може 
би трябва да остане министърът на 
финансите, която се чуди как да бъ-

дат орязани социалните програми в 
помощ на хората и компенсациите на 
бизнеса?! не, смятам, че за новото, 
което предстои на държавата, трябва 
да изберем нови, проактивни хора, 
които доказаха, че могат да вършат 
отлично работата си в интерес на об-

ществото и държавата. За които Бъл-

гария е над личните амбиции и тясно 
партийни интереси. 

n Защо поискахте оставката 
на вътрешния министър Иван Де-
мерджиев?

- Защото трябва да понесе по-

литическа отговорност за това, че 
не се положиха никакви усилия за 
подобряване условията на труд на 
полицаите - особено по границата. 
Ходят без подходящото облекло, 
без мобилна техника, с едни голи 
гърди срещу трафикантите на нар-

котици, бели робини и нелегални 
мигранти, които никой и нищо не 
може да спре в устрема им към ми-

лиардни печалби.
нищо не се направи за профи-

лактика на оградата по границата, 
нищо сериозно няма и по отноше-

ние пресичане трафика на нелегал-

ни мигранти по границата. визирам 
помощниците им от наша страна, 
които се ползват с невероятно ус-

тойчив полицейски чадър на най-

високо ниво в мвр.
n Къде виждате най-големия 

риск, ако бюджетът за 2022 г. бъде 
с удължено действие?  

- пари за адекватни социални по-

литики и мерки в полза на икономика-

та и бизнеса няма да има. освен това 
бюджетът за тази година е приет при 
различни условия, от които ние ще 
живеем догодина. Числата трябва да 
отговарят на реалността, а не на фан-

тазиите на евроатлантиците, за които 
4,5 млрд. от бюджета за самолети не 
им се виждат много, но се плашат от 
по-високи доходи за хората. 850 лева 
минимална заплата предлага БСп, 
както и преизчисляване на пенсиите. 
С бюджета от тази година тези цели 
не могат да се постигнат.

n БСП инициира срещите за 
обсъждане на бюджета - това ли 
е разделителната линия, по която 
ще вземете решение дали да под-
крепите или не кабинет?

- категорично, да. България без 
бюджет не трябва да остава. Бюдже-

тът е по-важен от правителството. 
Ако не се състави правителство, на-

истина е важно за България да има 
бюджет.

n Какви мерки искате да се 
предвидят в бюджета за следва-
щата година? Възможно ли е це-
лият социален пакет на БСП да се 
реализира, без да се повиши дефи-
цитът?

- можем да изработим вариант, 
в който да се постигне приемлив де-

фицит, но да не се позволи на дър-

жавните институции и на държавата 
да спрат да функционират. нашето 
състояние в момента е значително 
по-добро от това, което правят и раз-

вити, и по-неразвити страни. ние не 
се притесняваме, ако бюджетният 
дефицит е под 4%, тъй като това би 
бил доста добър дефицит. ние сме 
го сметнали на основата на катего-

ричната ни позиция, че не трябва да 
съкращаваме социалните програми и 
икономическите помощи за българ-

ския бизнес.
Увеличението на минималната ра-

ботна заплата има малко влияние вър-

ху дефицита. по-голямо е влиянието 
върху пазарната икономика и частния 
бизнес. минимална заплата от 850 лв. 
слабо влияе върху дефицита, дори и 
преизчислението на пенсиите няма 
силно да се отрази. Според проф. ру-

мен Гечев, на когото всички вярваме, 
спорът в момента е за тези 150 млн. лв., 
които представляват 0,37% бюджетен 
дефицит в повече, но и с тях ние сме в 
рамките на Закона за бюджета и Зако-

на за публичните финанси.

ВяраЕмилоВа:

Виждамесамоединвариантзаполитическо
съгласие-всичкипартиидаоберат
малкорогата,скоитосеперчат
натерена,идасеизработиобща
програманабъдещиякабинет,акотрябва
исъссрокнадействие,казванародният
представителот„БСПзаБългария”

Играта 
на политика 
се наказва
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в последните 30 години 
тече непрекъснат процес на оп-
ити за фалшификация на бъл-
гарската история и отричане 
на фашизма, като политическо 
явление и тенденция в нашата 
страна през 1923-1944 г. Бъл-
гарският антифашистки съюз 
не приема търсенето на “науч-
ни” аргументи за отричане на 
фашистките зверства в Бълга-
рия. според историците от ин-
ститута за исторически изслед-
вания на Българската академия 
на науките, Нов български уни-
верситет и великотърновския 
университет, организирали На-
ционална кръгла маса на тема 
“имало ли е фашистки режим 
в България?”, “в България не 
е имало фашизъм заради раз-
ликите с режимите в италия и 
Германия!” всъщност режими-
те в италия и Германия също 
се различават един от друг, 
което не пречи историята да ги 
определя като фашистки.

Заявяваме ясно и катего-
рично следното:

създаденият през 1922 г. На-
роден сговор, който през 1923 
е съставна част от коалицията 
“демократически сговор”, уп-
равлявала страната до юни 1931 
г., включваща буржоазните На-
роднопрогресивна, демокра-
тическа, Националлиберална и 
радикалдемократическа партия, 
е фашистки като идеология. 
органът на Народния сговор в. 
“слово” възхвалява режима на 
мусолини и националната фа-

шистка партия.
въпреки че в Царство Бъл-

гария има няколко фашистки 
партии, някои от които са заб-
ранени след деветнадесето-
майския преврат 1934 г., фа-
шистката идеология и практика 
намира плодотворна среда за 
развитие от 1923 до 1944 г.

превратът през 1923 г., 
жестоките репресии и убий-
ства, в т.ч. и на александър 
стамболийски, слагат начало 
на фашизирането на страната. 
Белият терор в България 1923-
1925 г., извършените убийства 
и репресии на комунисти, земе-
делци и други противници на 
кървавата диктатура на алек-

сандър Цанков са фашистки по 
своята същност. убити са мно-
го леви интелектуалци - Йосиф 
Хербст, сергей румянцев, То-
дор страшимиров, а Гео милев 
изчезва безследно и е жестоко 
убит само заради написването 
на поемата “септември”.

съпротивата на комунисти, 
земеделци и други прогресив-
но настроени борци през 1941-
1944 г. е антифашистка, защото 
се води срещу приложението 
на Закона за защита на държа-
вата, законовите убийства на 
деца и непълнолетни, Закона 
за защита на нацията, който е 
фашистки и нацистки по своя-
та същност. правителството на 

Богдан филов през 1941-1944 г. 
носи отговорност за репресии-
те срещу евреите в България, в 
т.ч. и депортирането на евреи 
от македония и егейска Тракия 
в нацистките лагери на смъртта 
- от идеологическа гледна точ-
ка това е свързано безусловно с 
фашизма и нацизма.

дейността на младежката 
организация “Бранник” в нача-
лото на 40-те години на мина-
лия век е опит за преминаване 
към тоталитарен режим. Без-
партийността не е убедителен 
аргумент за отричането на фа-
шистките тенденции в режима 
на цар Борис III.

фашистки действия са убий-

ствата на 9140 партизани, 20 
070 ятаци и помагачи, стотици 
политзатворници са умъртвени 
по насилствен начин, докато 
излежават присъдите си, хиля-
ди са изпратени в концлагери, 
рязането на партизански глави, 
паленето на къщи и други по-
добни прояви на фашистката 
власт у нас през 1941-1944 г.

отричането на фашизма 
като политическо явление и 
историческа тенденция в Бъл-
гария през 1923-1944 г. обслуж-
ва крайнодесните и фашистки 
политически сили в България, 
способства за засилването на 
съвременните прояви на фаши-
зма в България, които станаха 
особено видими през послед-
ната година и под влияние на 
войната в украйна и глобално-
то противопоставяне между ве-
ликите сили.

Затова Българският антифа-
шистки съюз се бори и ще про-
дължи да се бори чрез своята 
дейност за категорично проти-
вопоставяне на всички поли-
тически и псевдонаучни опити 
за реабилитация на фашизма в 
България. фашистките зверства 
не могат да бъдат оправдани 
по никакъв начин. фашизмът 
е осъден международно, но, за 
съжаление, назрява необходи-
мост за борба с рецидивите му в 
днешната глобална среда!

Хора, бдете!

Позиция на Българския 
антифашистки съюз

Няма оправдание 
за зверствата
Българскиятантифашисткисъюзкатегоричносепротивопоставяна
всичкиполитическиипсевдонаучниопитизареабилитациянафашизма

Той нямаше пишеща машинка, той 
нямаше компютър... всичко е писано на 
ръка, задрасквано, редактирано... Някой 
път ставаше в 3 ч. през нощта, за да за-
пише мисли и идеи, които са му се яви-
ли... Хиляди и хиляди листи, изписани на 
ръка... след това ги даваше за отпечатва-
не. огромен, къртовски изследователски 
труд. в апартамента бяхме затрупани с 
дела от съдилищата, папки, обвинителни 
актове, лични показания, снимки, доку-
менти и спомени...

Беше невероятен, въздействащ ора-
тор. когато произнасяше своите слова и 
речи в театъра или пред Братската моги-
ла, или по читалищата из областта, се ог-
леждах - около мен маса хора плачат, съл-
зите им текат за жертвите и страданията 
на политзатворници, партизани, ятаци, 
концлагеристи...

постоянно говореше и си спомняше... 
За марин Христов от памукчии, бит по 
гърдите, плюе кръв и умира в затвора 
в стара Загора, за иванчо Бесарабчето 
- разстрелян, за иванка Терзиева от Бо-
гомилово... дълбоко уважаваше всички 
свои слушатели - ама дали ще са в Театъ-
ра на стара Загора или в салона на чита-
лището в обручище, или Богомилово за 
него нямаше разлика...

Никога не произнесе едно ненаписа-
но слово. Някои казват - абе сега ще им 

дръпна едно ненаписано слово, какво 
толкова, все ще кажа нещо за десетина 
минути. Не, при него всяко слово беше 
написано, редактирано, допълвано, ко-
ригирано, със залепени листчета по стра-
ниците. всяко слово беше като есе, ви-
сока словесност, не семпли, обикновени 
изрази. учеше се от есетата на стефан 
продев и от статиите на Христо Ботев, 
които често четеше.

За героите, обесени на 14 август 1944 
г., дни преди 9 септември - слави диш-
лянов и Георги михайлов, колко усилия 
положи, за да изясни биографиите им, да 
се намерят снимките им. прекланяше се 
пред героите поети като стефан Йовчев 
- вечвой, Цветан спасов, Нивянин. За 
стефан ми показва полицейски доку-
мент - пише: “особени белези - много 
красив”. дори врагът се е преклонил и 
забелязал физическата и духовна изви-
сеност на стефан Йовчев - вечвой - един 
забравен поет днес, обесен във варна на 
18 години за четири, написани на маши-
на, позива. ами петър ангелов - пиер, 
офицер, командващ сам разстрела си, 
тъй като войниците първия път стрелят 
около него и никой не иска да го убие... 
спирам, сълзите са в очите ми... 

Бойко Тотев БАКАЛОВ,
1 ноември 2022 г., София

Спомен за Тотьо Иванов Бакалов

Тотьо Бакалов (1927-2021) от Стара Загора беше дългогодишен автор на ДУМА, 
юрист и публицист. Автор на повече от 350 статии на антифашистка тема и по 
обществено-морални и правни въпроси в местния и централния печат. Автор е на 
множество книги, сред които “Истината, само истината”, “Кървавият залез на ут-
рото”, “Светкавици в мрака”, “Палачите на България”, “Народният съд - повеля на 
времето. Тържество на истината”, “Сблъсъци” и др.
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"Безспорно разгово-
рите с "продължаваме 
промяната" стават все по-
трудни и по-тежки. тази 
истерия, която се разигра-
ва от тяхна страна относно 
промените в изборния ко-
декс, идва малко повече. 
Също така и това, което 
се разигра в народното 
събрание - 53 депутати от 
"продължаваме промя-
ната" и 53 желаещи да се 
изкажат. повече от поло-
вината от тях не са стигали 
до трибуната, а сега всички 
решиха да коментират из-
борния кодекс. все такива 
апаратни хватки, които за-
трудняват едни нормални 
разговори." това заяви ор-
ганизационният секретар 
на изпълнителното бюро 
на БСп и член на парла-
ментарната група на леви-

цата Борислав Гуцанов в 
ефира на Nova News.

в предаването "офан-
зива" той открои и някои 
от сериозните размина-
вания, които двете пар-
тии са имали - относно 
"Газпром" и плащанията 
за русия в рубли, даване-
то на оръжия за украй-
на, руските дипломати. 
"имахме тежки взаимоот-
ношения, но с оглед едно 
развитие на страната под-
държахме разумен диа-
лог", каза той.

по думите му цяла-
та парламентарна група 
"БСп за България", тези, 
които стоят на първите 
редове в пленарната зала, 
са чули думите на кирил 
петков: "оттеглете зако-
на и ще ви дам кодове-
те". "разговори е имало 

и в стаята на групата ни, 
когато е идвал г-н петков 
да коментира изборния 
кодекс", обясни социа-
листът и допълни, че от 
левицата са предложили 
същия закон за смесено 
гласуване преди около 
две години.

Гуцанов даде пример 
с практиката в европа, къ-
дето има единствено три 
държави с различни ва-
риации на машинно гла-
суване - естония, Белгия 
и Швейцария. "няма нито 
една друга европейска 
държава с машинно гла-
суване. Франция и Гер-
мания имат доклади на 
техните служби за сигур-
ност, от които става ясно, 
че машинното гласуване 
е опасно за националната 
им сигурност", коментира 
той.

Според депутата исте-
рията, която се разиграва 
през последните дни, буди 

все повече съмнение, че 
има нещо нередно в ма-
шинното гласуване. ле-
вицата няма да подкрепи 
текста за преброителните 
центрове, тъй като няма 
как технически да бъдат 
осъществени. от друга 
страна, БСп е за въвежда-
нето на видеонаблюдение 
и създаване на запис, как-
то и би подкрепила район 
"Чужбина".

предложението на 
"продължаваме промяна-
та" и "демократична Бъл-
гария" за правителство на 
малцинството Гуцанов 
коментира така: "Сборът 
между пп и дБ е 73 - това 
няма и 30% от народното 
представителство. Спо-
ред вас това може ли да 
бъде кабинет на малцин-
ството? ние сме склонни 
да дадем гласове тогава, 
когато имаме разговори 
по това какво трябва да 
се случи в България. кои 

са приоритетите за разви-
тие на страната ни, какво 
правим с енергетиката, 
със социалната част. ние 
искахме минималната 
работна заплата да стане 
50% от средната, да има 
безплатни лекарства за 
деца до 14 години, без-
платни учебници. Целият 
социален пакет, включи-
телно и на пенсионерите 
да бъдат актуализирани 
пенсиите спрямо средно-
осигурителния доход за 
2021 г., струва малко под 
3 млрд. - колкото стру-
ват самолетите, които 
ние купуваме на хартия", 
обясни той и допълни, че 
единствената коалиция, 
която съществува, е тази 
на войната.

БСп продължава да 
иска оставката на минис-
тър демерджиев. "това 
беше морален акт. той не 
е виновникът за проце-
сите, които се случват в 

мвр, нещата са натрупа-
ни много през годините. 
например, оградата или 
по-скоро преградното съ-
оръжение, за което изчез-
наха десетки милиони и не 
бяха изхарчени правомер-
но. но той смени ръковод-
ството на "Гранична поли-
ция", никой не коментира 
защо го направи и всички 
проблеми са там", каза 
още социалистът.

от левицата не биха 
подкрепили дерогацията 
на руски петрол. "над 10 
млрд. са парите, които 
влизат от "нефтохим" в 
Бвп, това са 7-8%. Заедно 
с нещата, които са напра-
вили "продължаваме про-
мяната" в плана за възста-
новяване и устойчивост 
относно централите за 
въглища, където също се 
губят едни огромни сред-
ства - около 4-5%, ние ще 
сринем държавата", пре-
дупреди Гуцанов.

БориславГуцанов:

неведнъжсмечувалидумитенаКирилПетков:
„оттеглетезаконаищевидамкодовете”,
казванародниятпредставителот„БсПзаБългария”

Все повече съмнения  
за машинното гласуване

“С “продължаваме промя-
ната” имаше форма на упра-
вление, в която си бяхме поста-
вили определени приоритети 
и постигнахме голяма част от 
нещата. когато фиксацията 
стане нетърпима и е основно 
върху БСп, и ние се превръща-
ме в универсалното оправда-
ние - нормално е ние да имаме 
съответната реакция. отно-
шенията ни бяха сложни и те 
приключиха, когато водещата 
партия в коалицията започна 
да върши неща, без да ги кон-
султира със своите партньори. 
и още повече в ущърб на бъл-
гарските национални интереси 
- изгонването на дипломатите 
и приключването на отноше-
нията с “Газпром”.” това заяви 
зам.-председателят на БСп и 
народен представител от леви-
цата Атанас Зафиров в ефира 
на Бнт.

той потвърди думите на 
Георги Свиленски, че е имало 
разговор, в който им е казано 
от страна на петков, че ще по-
лучат кодовете на машините, 
ако си върнат законопроекта. 
“какво точно е имал предвид 
г-н петков - трябва той да 
каже. излязоха резултатите от 
броенето в Цик, от които е ви-
дно, че има разлика между про-
токолите и физическото броене 

на разписките. искаме на тази 
практика да се сложи край и 
какво по-демократично от това 
да въведем форма на контрол, 
която да не го позволява. и да 
дадем възможност на хората, 
които смятат, че с машинното 
гласуване гласа им може да 
бъде променен, да гласуват с 
хартиена бюлетина”, допълни 
социалистът.

“истеричната им реакция 
е плашеща за мен. За пръв път 
виждам такава ожесточена съ-
протива, това навява на опре-
делени разсъждения и засилва 
нашата увереност, че тази сис-
тема трябва да бъде променена. 
никъде в европа няма такъв 
тип гласуване. видяхме с очи-
те си какви са възможностите 
и смятаме, че има манипула-
ции. Близо 48% от нашите съ-
народници искат да гласуват с 
хартиена бюлетина, а другата 
половина - с машина. ние не 
връщаме хартиената бюлети-
на, а въвеждаме смесен модел 
на гласуване, за да може все-
ки да гласува така, както иска. 
Акцентът е върху интереса на 
обществото, а не за партийния 
интерес на БСп. Според ана-
лизатори сме загубили 100-150 
хиляди гласа от машините”, ка-
тегоричен е Зафиров за поведе-
нието на бившите коалицион-

ни партньори и предлаганите 
от левицата промени в избира-
телния кодекс.

по отношение на това, че 
все още няма преговори за съ-
ставяне на правителство, той 
обясни, че вина за това има и 
президентството. “Аргумен-
тацията му (на румен радев 
- б.р.), че януари и февруари 
не трябва да има избори, пред-
полага сигурност в тяхното 
провеждане. продължавам да 
запазвам оптимизъм, че е въз-
можно да се състави правител-
ство. Факт е, че има определен 
опит за натиск не само върху 
БСп, а върху всички партии. 
което навява, че сме на прав 
път. нямам съмнение, че върху 
машините е имало някакъв тип 
манипулация - това е изклю-
чително сериозен удар върху 
демокрацията. Без да звучи 
пресилено, това си е държавен 
преврат”, добави зам.-предсе-
дателят на левицата.

Зафиров обясни, че от БСп 
биха се отзовали, ако бъдат по-
канени на разговори с втори 
мандат. “декларирали сме пред 
обществото, че ще направим 
всичко възможно да се реали-
зира мандат. Защото се задават 
много тежки месеци пред Бъл-
гария и, ако партиите си играят 
на сърдити деца, видяхме ре-

зултата. Заявката за правител-
ство на малцинството от две 
партии, които представляват 
по-малко от 1/3 от парламен-
та - сякаш това предварително 
минира преговорите”, изтъкна 
народният представител от со-
циалистическата партия.

“участниците в предсто-
ящото ляво обединение са все 
хора, минали и напуснали по-
вечето от тях със скандал БСп. 
едва ли ще се роди нещо ново. 
Голяма част от тях доскоро 
бяха част от широкото ляво 
обединение около БСп, което 
продължава да съществува и 
става все по-силно. С тези хора 
са водени множество разгово-
ри, но повечето са се изчерп-
вали и приключвали с това кой 
да бъде водач на листа и колко 
места да имат. още другата 
седмица ние от БСп ще обя-

вим мерки в тази посока и няма 
нищо по-нормално от това да 
лидираме в този процес”, ко-
ментира социалистът предсто-
ящото основаване на ново ляво 
обединение, съставено от хора, 
напуснали БСп със скандал.

“на консултациите с пре-
зидента беше демонстрирано 
определено отношение към 
БСп. това не е приятно, тъй 
като всички сме работили за 
избирането на този президент-
ски екип. всичката тази непо-
носимост, която е провокира-
на, налива вода в мелницата 
на радетелите за президентска 
република. Ако това е крайна-
та цел на подобни сценаристи, 
бих казал, че има основание 
да се смята, че атаките срещу 
БСп може би са инспирирани 
от подобни намерения”, каза в 
заключение Атанас Зафиров.

атанасЗафиров:

Върху машините е имало някакъв 
тип манипулация
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две от най-великите бъл-
гарски групи - “Сигнал” и 
“тангра”, се събират за исто-
рически концерти. След успе-
ха на общите им летни изяви 
в Бургас, Стара Загора и плов-
див, рок легендите се качват 
отново заедно на една сцена, 
за да възпламенят феновете на 
златните БГ хитове в Габрово, 
русе и Шумен, научи дума 
от валентина ненова.

“две групи, които са ос-
тавили дълбока следа в под-
съзнанието на хората, отново 
влязоха в залите и доказаха, 
че българският рок е жив и 
публиката отново показа лю-

бовта си към двете банди! 
през всичките тези години 
ние сме се старали да й оста-
нем верни”, споделя данчо 
караджов. “Затова с голямо 
желание и удоволствие чака-
ме срещите си с публиката в 
Габрово, русе и Шумен, като 
обещаваме емоционално дву-
часово изживяване с много 
пеене, импровизации и, ес-
тествено, яко рок”, допълва 
един от най-обичаните и раз-
познаваеми гласове у нас.

Фронтменът на “тангра” 
Боби косатката също е катего-
ричен: “За мен тези концерти 
са адски вълнуващи, защото 

с тези песни съм отраснал, а 
всеки човек, дошъл да ни чуе 
и види на живо, има история 
с тях. Хората стават на крака, 
пеят с нас, знаят текстовете 
наизуст. велико е! нашето 
желание е да им доставим 
удоволствие, да ги заредим 
емоционално, да се чувстват 
щастливи, свободни, безгриж-
ни. подготвили сме вълнуващ 
музикален микс с непреходни 
послания!” 

“Сигнал” и “тангра” заед-
но на една сцена може да чуем 
и видим на живо на 29 ноември 
в Спортна зала “орловец” в 
Габрово; на 30 ноември в ка-

нев център в русе; на 1 декем-
ври в арена Шумен.

организаторите от “Event 
Masters” отново гарантират 
въздействаща сцена с впечат-
ляващи светлинни и огнени 
ефекти.

накратко

натозиденсародени

трима известни албански изпълни-
тели - инва мула, лирично сопрано, пи-
анистът Генц тукичи и цигуларят олен 
Чезари, ще изнесат на 28 ноември от  
19 ч. в Софийската опера концерт, на-
речен “пътешествие около света”. това 
са три световни звезди, които за първи 
път излизат пред българска публика. в 
концерта ще бъдат включени творби 
не само от албания, но и от различни 
държави. от албанското посолство из-
тъкват, че “... това ще бъде една про-
чувствена, разтърсваща музика, която 
се усеща само от душата. Цигулката на 
олен Чезари лети високо, танцува с вя-
търа, докосва небето. пианото на Генц 
тукичи не се забравя”.

инва мула е албанска оперна певи-
ца, известна в поп-културата с дубли-
рането на гласа на дива плавалагуна от 
филма “петият елемент”. родена е на 
27 юни 1963 г. в тирана в семейството 
на оперни певци - албанеца авни мула 
и рускинята нина мула. през 1987 г. 
печели конкурса “Cantante d’Albania” 
в тирана, а през 1988 г. - конкурса на 
името на джордже енеску в Букурещ. 
през 1992 г. е победителка в конкур-
са “Butterfly” в Барселона. Следващата 
година печели награда на първия меж-

дународен оперен конкурс “Operalia”, 
организиран от пласидо доминго в 
париж, от който е записан диск с учас-
тията.

мула изнася концерти в париж, ту-
луза, триест, милано, верона, Брюксел, 
мюнхен, осло, торонто, токио, Билбао. 
въплъщава се в роли от оперите “ме-
дея” на луиджи керубини, “пертската 
красавица” и “иван IV” на Жорж Бизе, 
“лястовичката” и “Бохеми” от джакомо 
пучини, “травиата”, “Фалстаф” и “риго-
лето” на джузепе верди, “лучия ди ла-
мермур” и “любовен еликсир” от Гаета-
но доницети, “манон” от Жул масне, 
“мирей” от Шарл Гуно.

Често й акомпанират френско-албан-
ският пианист Генц тукичи и цигуларят 
олен Чезари, който успява да се дипло-
мира на 17 години в римската консерва-
тория. Свирил е на различни световни 
сцени, а също така пред папа Йоан па-
вел II и папа Франциск. Генц тукичи 
завършва консерватория в тирана, след 
което следва в париж. кариерата му е 
възходяща, записва различни пиеси за 
пиано и оркестър и гастролира по све-
товните сцени.

Проф. д.н. Любо-
мир Халачев пред-
ставя новия си роман 
“Портрет на непо-
зната жена” на 29 
ноември от 18 ч. в Ау-
лата на НАТФИЗ, ул. 

“Ст. Караджа” 20.
“Сигурно е, че но-

вият роман на любо-
мир Халачев “портрет 
на непозната жена” ще 
се превърне в събитие 
в живота на съвремен-
ната българска лите-
ратура. авторът, кой-
то ни е добре познат 
от предишни талант-
ливи творби, между 
които трябва да изтък-
нем романа “Сънувам 
кино”, сборника с лов-
ни разкази “Спомен 
за лисицата” и блес-
тящата публицистика 
“Шапката на ниноч-
ка”, сега предлага на 

интелигентната пуб-
лика роман с инте-
ресна и увлекателна 
фабула и зареден с 
многопластови худо-
жествени инвенции и 
идеи. лайтмотивът е 
вечната тема - борба-
та за душата на творе-
ца. кой път трябва да 
бъде избран - пътят 
на властта, охолство-
то, самолюбуващата 
се материалност, или 
пътят на лишенията, 
смирението и без-
користния труд. в 
житейския и профе-
сионалния сблъсък 
на двама от своите 

герои - художници, 
авторът пресъздава 
и великолепна кар-
тина на сложната и 
противоречива епоха  
от 50-те години на  
XX век до края на 
века”, пише акад. 
иван Гранитски.

проф. дочо Бо-
джаков отбелязва: “в 
своя роман любомир 
Халачев не съди, не 
морализаторства, не 
дава еднозначни от-
говори. той разкрива 
като археолог кул-
турните пластове на 
историята, която раз-
казва, за да ни напом-

ни, че човек винаги е 
жертва на характера 
си - добрият на сво-
ята доброта, лошият 
- на злото, което го е 
обладало. но преди 
да поеме след силата 
на съдбата си, всеки 
от тях е имал право 
на избор. това е и 
най-важната идея на 
романа “портрет на 
непозната жена” - не-
обходимостта да на-
правиш морален из-
бор в едно неморално 
време. и да платиш за 
този избор, дори с це-
ната на проваления си 
живот.”

Изложба на художници 
- преподаватели в НУИИ 
„Илия Петров”

Галерия “Дебют” и НУИИ “Илия 
Петров” представят изложбата 
“Художниците от Художествена-
та гимназия XV”. В нея са включе-
ни творби на Ангеларий Димитров, 
Атанас Ташев, Ваня Малакчиева, 
Вера Върбанова, Динко Стоев, Дон-
ка Павлова, Димитър Яранов, До-
брил Андреев, Зоран Мише, Камен 
Танев, Мария Стоева, Момчил Или-
ев, Павлина Обретенова, Петко Ге-
нов, Станимир Желев, Стоян Куцев 
и Цветомила Христова. Участници-
те са автори с многобройни изяви в 
различни области - живопис, графи-
ка, скулптура, стенопис, илюстра-
ция и приложна графика. Изложба-
та се открива на 1 декември в 13 ч. 
“Художниците от Художествена-
та гимназия” е инициирана от Ата-
нас Ташев, който е и неин куратор, 
и събира преподаватели от НУИИ 
“Илия Петров” в галерия “Дебют”. 
Петнайсетото издание може да 
бъде видяно на живо до началото 
на януари 2023 г. (по време на пан-
демията предишните издания бяха 
организирани и представени само 
виртуално).

Ателие за деца  
от 7 до 14 години

Отдел “Образователни програ-
ми” на Националната галерия кани 
малките любители на съвременното 
изкуство в изложбата “От черна-
та сянка” на чешката художничка 
Ленка Клодова. Нейната инсталация 
“Давид черният” е изработена от 
полистирен парафраза на известния 
“Давид” на Микеланджело, създадена 
с черна боя по време на пърформанса 
за откриването на изложбата. Пре-
дизвикателство към участниците ще 
бъде да влязат в ролята на съвремен-
ни артисти и да направят собствени 
проекти за инсталации, видеоарт или 
пърформанс. Ателието за деца от 7 до 
14 г. ще се проведе в Софийски арсенал 
- Музей за съвременно изкуство, бул. 
“Черни връх” 2, ж.к. Лозенец, София, 
на 29 ноември от 16 до 17,30 ч. Дос-
тъп - 2 лв., с предварително записване 
на 0879 14 76 79; 0886 817 233 или на 
e-mail: edu_nag@yahoo.com

ВАНЯСТАМБОЛОВА,
бившалекоатлетка
ВЕНЦЕСЛАВСТЕФАНОВ,
президентнаПФК“Славия”
ЕКАТЕРИНАДАФОВСКА,
олимпийскашампионка
побиатлон
КИРИЛГЕОРГИЕВ,
шахматист,гросмайстор
НЕДААНТОНОВА,
писателка
Проф.ПЕТЪРСТЕФАНОВ,
председателнаЦКС
Проф.ПЛАМЕНМИТЕВ,
историк

Габрово, Русе и Шумен посрещат „Сигнал” и „Тангра” 
за вълнуващи общи концерти
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Романът на проф. Любомир Халачев „Портрет  
на непозната жена” с премиера в НАТФИЗ

Трима албански 
музиканти гостуват  
за първи път у нас
Тещеизнесатв
Софийскатаопера
концертпослучай
110годиниот
независимосттана
Републикаалбания

СнимкаСофийСкаопеРаибалеТ

“Геохора”
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отговоринакръстословицата

отброй230

- Скъпи, имаш 
нова секретарка. 

Как се облича?
- Ооо...  

много бързо...

воДоравно:Балкон.Оросител.Акерман
/Розмари/. Ла. Ято. Араби. Сноби. Окинава.
Свила.Книга.Паяци.Си.Ено.Уси.Па.Критик.
Бунт.КАТ.Америка.Гро /Антоан/.Миг.Ереде
/Алберто/. Орела. Нет. “Иси”. Тритон. Жираф.
Крива. Ак. Кор. Аса. Пи. Банско. Етна. Би
/Иполит/. Аеробус. Трем. АТА. Фалун. Поаро.
“РСВ”. Бес. Кондор. Колан. Котка. Нар. ПИА.
“Леа”. Р.Л. Тон. Поялник. Саи. Модел. Едел-
вайс.Сив.Копие.Омлет.

отвЕсно: Картон. Руини. Астрономи.
Окиси. Геран. Асланов /Юрий/. Яка. Игита
/Рене/. Такса. Вар. Окана /Луис/. Име. Кеф.
Пек.Нера.Екери.Кораб.Поло.Равин.Ресто.
Олелия.Бомба.Обиди.Ребус.Алеи.Раи.Уке.
Тун. Нде /Денис/. Кон. Сауна. Транс. Колие.
Свяст.Ориса.Потекло.Бирници.Грива.Тонка.
В.М.Оли.Крета.Брада.Сал.“Мелба”.“Паоло”.
Пиеро.Райе.Лаи.Мат.Анти.Моралист.
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хороскоп

21 март - 20 април

22 юни - 23 юли

21 април - 21 май

24 юли - 23 август

22 май - 21 юни

24 август - 23 септември

24 септември - 23 октомври

22 декември - 20 януари

24 октомври - 22 ноември

21 януари - 19 февруари

23 ноември - 21 декември

20 февруари - 20 март

05.55 Денятзапочва
09.05 СутринсъсСветовнотопър-

венствопофутбол
09.25 100%будни
11.00 Култура.БГ - предаване за

култура с Димитър Стояно-
вич

11.30 ФИФАСветовнопървенство
2022:Третополувреме

12.00 ФИФАСветовнопървенство
2022:Камерун-Сърбия,сре-
щаотгруповатафаза-пряко
предаванеотАлУакрах

13.55 ФИФАСветовнопървенство
2022:Третополувреме

14.30 “Принцеса Лилифее” - ани-
мационенфилм

14.45 “Сламеносираче”-твфилм
15.15 “Арабела”-твфилм
15.45 Телепазаренпрозорец
16.00 Бързо,лесно,вкусно
16.30 Посветаиунас
17.00 ФИФАСветовнопървенство

2022:Третополувреме
18.00 ФИФАСветовнопървенство

2022: Бразилия - Швейца-
рия, среща от груповата
фаза-прякоотДоха

19.55 ФИФАСветовнопървенство
2022:Третополувреме

20.30 Посветаиунас
21.00 История.bg - Свещената

мъдрост. Светогледът на
траките.

22.00 “Президентът” - тв филм
/8,последенепизод/(14)

23.00 Посветаиунас
23.30 ФИФАСветовнопървенство

2022:Третополувреме
00.00 ФИФАСветовнопървенство

2022:Португалия-Уругвай,
среща от груповата фаза
/запис/

02.00 ФИФАСветовнопървенство
2022: Република Корея -
Гана, среща от груповата
фаза/запис/

04.00 Посветаиунас/п/
04.10 “Арабела”-твфилм/п/
04.40 Бразди/п/
05.10 Туризъм.бг/п/
05.40 Телепазаренпрозорец

днес вторник сряда четвъртък

КРАТъКмоКъРСняГ оБЛАчно оБЛАчно оБЛАчноСДъжД

максимални максимални максимални максимални

00.20“нашиятследобедсБСТВ”
/п/

01.30“Предизборностудио”/п/
02.25“обществоикултура”/п/
03.20“Заисториятасвободно”/п/
04.15“Думатаеваша”/п/
05.15Документаленфилм
05.40“нашиятследобедсБСТВ”

/п/
06.50музикаленантракт
07.30Документаленфилм
08.00“Контра”/п/
09.00“обществоикултура”/п/
10.00ТВпазар
10.15“Предизборностудио”/п/
11.00ТВпазар
11.15музикаленантракт
11.40“Хубаваси,татковино”
12.10ТВпазар
12.30новини
12.45“СтудиоИкономика”/п/
13.45ТВпазар
14.00“нашиятследобедсБСТВ”
15.30новини
16.00Документаленфилм
16.30 “Думата е ваша” - открита

линия
17.30ТВпазар
17.45музикаленантракт
18.10ТВпазар
18.30новини-централнаемисия
19.15“Актуалноотденя”
20.00Документаленфилм
21.00“Заисториятасвободно”/п/
22.00 новини - централна еми-

сия/п/
22.30“Актуалноотденя”/п/
23.10Документаленфилм

06.00“Тазисутрин”-информаци-
онно предаване с водещ
ЗлатимирЙочев

09.30“Предиобед”-токшоусво-
дещиДесиславаСтоянова
иАлександърКадиев

12.00 bTV новините - обедна
емисия

12.40“Комицитеиприятели”/п./-
комедийношоу

13.20 “Стани богат” /п./ - куиз
шоу

14.30 “ШоутонаниколаосЦити-
ридис”/п./

15.00“огледаленсвят”-сериал
16.00 Премиера: “обещание” -

сериал,с.4
17.00bTVновините
17.30 “Лице в лице” - публици-

стично предаване с воде-
щаЦветанкаРизова

18.00 “Стани богат” - куиз шоу
сводещмихаилБилалов

19.00 bTV новините - централна
емисия

20.00 Премиера: “опасно изку-
шение”-сериал,с.4еп.53

21.00 “Фермата: мостът на вре-
мето”-риалити,с.8

22.30 “ШоутонаниколаосЦити-
ридис”-вечернотокшоу

23.00bTVновините-къснаеми-
сия

23.30“Съдебназала:ЕлЕй”-се-
риал,eп.2

00.30 “Добриятдоктор” -сериал,
с.3еп.2

01.20“Катонакино”-предаване
закино

01.30 “Домашенарест” - сериал,
с.4еп.1

02.10bTVновините/п./
02.40“Предиобед”/п./-токшоу
04.35 “опасни улици” - сериал,

с.15
05.30“Лицевлице”/п./

04.30Телеканал“Доброутро”

08.00новини/съссубтитри/

08.20“АнтиФейк”

08.55“живейздравословно!”

09.45Информационенканал

11.00новини/съссубтитри/

11.15Информационенканал

14.00новини/съссубтитри/

14.15Информационенканал

15.00“мъжко/женско”

15.50Информационенканал

17.00 Вечерни новини /със суб-

титри/

17.20Информационенканал

20.00 “Време” - информационна

програма

20.45“Шифърът”-новисерии,се-

зон3,еп.9

21.45“Голяматаигра”-твшоу

22.45Информационенканал

00.20“мъжко/женско”

01.05“Вдействителност”-твшоу

01.55“некаговорят”-токшоу

03.00 “Време” - информационна

програма

03.45“Шифърът”-новисерии,се-

зон3,еп.9

5
oC 5

oC 5
6C 5

0C

православенкалендар

преподобномъченик
стефан нови бил посветен
Богуощеприражданетоси

Преподобни Стефан се
родил в Цариград и благо-
честиватамумайкаощепри
ражданетогопосветилаБогу.
Вюношескавъзрасттойбил
постриганзаиноквАвксенти-
евияманастирисепрославил
със свят живот и благотво-
рителност. обичал самотен
живот, но бил принуден да
жертвасобственотосижела-
ние за обща полза: избрали
гоигуменнаманастира.

Втовавреметвърдемно-
го се засилила иконоборче-
скатаерес.ЛъвИсаврянини
синътмуКонстантинVКопро-
нимяростнопреследвалипо-
читателитенасветитеикони.
Църквата “Св. Богородица”
въвВлахернабилаукрасена
по стените сживопис, пред-
ставляващацелияземенжи-

вотнаСпасителя.Поповеля
наимператоравсичкистено-
писи били премахнати. Кон-
стантин Копроним отишъл
още по-далеч от баща си:
той заповядал да изхвърлят
от храмовете светите мощи
и на беззаконния събор,
свикан в Цариград, постано-
вил иконите да се считат за
идоли; забранил почитането
насветцитеинасв.Богоро-
дица; забранил пророците,
апостолитеимъченицитеда
бъдатнаричанисветци.Всич-
ки,коитосепротивятнатия
разпореждания,дасесчитат
еретици.Следтовазапочна-
ло страшно гонение против
монасите.Византийскитема-
настиризапустели,амонаси-
тебилизатварянивтъмница.

Императорът знаел за
мъдростта и светостта на
Стефанизатоважелаелдаго
склони към своите разбира-
ния.Тойпратилпринегодо-

веренолицесбогатидарове
испоръчениедагоуговори
да подпише определението
на събора, но Стефан кате-
горичноотказал.Тояотговор
разярил царя и той заповя-
далдагозатворятвтъмница.
носкороподиртоваврагове
неочаквано нападнали им-
периятаиКопроним,боейки
сеотБожиягняв,освободил
праведника.

св.стефанлежалвтъм-
ница,изтърпялзаточениеи
мъчения,нонесеотклонил
отвяратаси

Щом утихнала войната,
гонението било подновено с
още по-голяма сила и цели-
ят гняв се излял върху Сте-
фан. Подкупвали недостойни
люде да го клеветят и да го
обвиняват в престъпления.
най-после разорили негова-
таобител,анегосамия,след

тежкиизтезания,заточилина
островПроконис.нонищоне
могло да победи твърдостта
насветиямъж.Тогаваимпе-
раторът го извикал при себе
сииспорилдългоснего,ста-
раейки се да го склони към
своите разбирания. накрая
заповядал да го затворят в
тъмница. В нея мъченикът
намерил повече от триста
затворници, заключени за
почитаненаиконите.Всички
вече били претърпели тежки
мъченияиочаквалисмъртза
твърдостта си във вярата, но
сеутешаваличрезмолитваи
упованиенаБога.

Дохожданетонасв.Сте-
фан още повече повдигнало
духа на затворниците. И де-
нем,инощемтъмницатакън-
тялаотмолитвиипсалмопе-
ния. много народ се трупал
околотъмницата,задаполу-
чиблагословениеилисъвети
от преподобния, или пък да

сепомолизаония,коитотака
мъжественострадализасве-
татаистина.

Съобщили на царя за

това.Тойзаповядалдаизве-
датСтефаноттъмницатаида
го предадат на смърт. Това
станалов767г.

Църкватапочитана28ноемврисв.прпмчкстефаннови.св.мчкиринарх.
св.15свщмчцитивериополски.св.мчкхристо,българин.прпмчцисократикомасий

овен

рак

телец

лъв

БлИЗнацИ

дева

веЗнИ

коЗИрог

скорпИон

водолей

стрелец

рИБИ

Очаква ви прилив на енер-
гия, възползвайте се от 
нея. Вижте кой се нуж-
дае от помощ в дома си.

За дълго ще запомните 
този ден, защото ще се 
случи нещо важно и значи-
мо за вашето семейство.

Всички ще завиждат 
на това колко красиво и 
хармонично се гледате 
със своя любим човек.

Денят не е подходящ за 
романтика, срещи и раз-
говори с любимия. Мисле-
те за прагматични неща.

Постарайте се да разбе-
рете своя любим без думи. 
За него това действител-
но е много нужно.

Звездите категорично не 
ви препоръчват да изна-
сяте лекции. Мислете, 
преди да действате.

Ако ви се приискат лю-
бовни приключения, раз-
гледайте указателя на 
мобилния. Внимавайте.

Някой от по-възрастни-
те, който ви наблюдава, 
се готви да ви каже, че 
се справяте отлично.

На вашия любим човек 
ще се иска някаква опре-
деленост в отношения-
та. Дайте му я.

Жизненият ви потенциал 
е снижен. Само не си ми-
слете, че звездите препо-
ръчват пълно безделие.

Преоценете своите 
възгледи за общуване с 
любимия и премахнете 
всичко, което ви пречи.

Първата половина на де-
нонощието може да сте 
лениви или мечтателни. 
Удължете утрешния сън.
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България:АидаПаникян-218;ДесиславаВелева-
230;РостиславаИванова-233;ЮлияКулинска-224
икономика:маякалпачка-Йовановска-
завеждащотдел-246;ЕвгениГаврилов-246
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най-малко двама фенове, 
присъствали на мача за купата 
на България в перник между 
местния миньор и Берое, са от-
карани в болница, информира 
БтА. Гостите спечелиха с 2:0 с 
голове на калоян кръстев (5) и 
Абубакар тунгара (90+2) и на 
3 декември ще приемат ЦскА 
1948 в 1/8-финален мач. 

Агитката на гостите пре-
дизвиква инцидент в 60-ата 
минута, като изстрелва някол-
ко ракети по посока сектора с 
привърженици на домакините. 
една от тях пада в сектора и 
от нея е пострадал ултрас на 
миньор. като ответна реакция 
перничани атакуват сектора с 
публиката на Берое, за да оп-
итат саморазправа. полицията 
реагира бързо и прави кордон, 
с който предотвратява дирек-

тен контакт, но при престрел-
ка с камъни е улучен и фен на 
гостите. с три линейки двама-
та пострадали са извозени към 
най-близката болница, а мачът 
е подновен след 10-минутно 
прекъсване. 

преди края му фенове на 
миньор си тръгват бесни от 
“стадиона на мира” и вандал-
ски трошат стъкла на коли със 
старозагорска регистрация. по-
страдали са най-малко 15 авто-
мобила. 

Заради екшъна кметът на 
перник станислав владими-
ров обеща чрез профила си във 
фейсбук, че след нова година 
ще спре общинското финанси-
ране на миньор.

от агитката реагираха остро 
на заканата на градоначалника 
и заплашиха, че няма да го под-

крепят на предстоящите местни 
избори догодина. решението на 
владимиров обаче срещна ре-
кордно одобрение от останали-
те граждани на перник.

“догодина нЯмА дА пре-
ведА нито един лев на хули-
ганското формирование, при-
криващо се като футболен клуб 
миньор (с агитка). Хората не 
плащат данъци, за да издържат 
простотията, агресията и ком-
плексите ви! със спестените 
пари за изпотрошеното от вас 
ще създам и оборудвам добро-
волно звено в услуга на пер-
ничани, което да е в полза на 
хората, в случаи като този със 
сашко.

от едната страна имаме 
Герои, като безстрашните 
доБроволЦи на перник, с 
които се гордеем... от другата 

страна имаме деГрАдирА-
ли ХУлиГАни, от които ни 
е срам. контрастът е огромен. 
първите са бъдещето. вторите 

остават в миналото. това е не 
само административен избор. А 
цивилизационен. точка”, напи-
са градоначалникът.

СнимкаБлиц

Част от потрошените старозагорски коли  
след мача Миньор - Берое 0:2

Екшън в Перник  
с двама ранени  
и потрошени коли 
кметътнямададаваповечепаризаминьор
зарадивандалскитеизцепкинаултрасите

рЕзултати

Славия - Лудогорец 1:2 (отложен 
мач от V кръг) 0:1 тесера (10) 1:1 Г. 
иванов (48) 1:2 десподов (84), ЧК: Г. 
петков (с-89, резерва).

1/8-финали
СПАРТАК Вн - Чавдар 1:0 (след. 

прод.) 1:0 Здр. димитров (106); Мари-
ца - АРдА 1:1 (0:0, сл.прод. 1:1) 1:0 
Апостолов (116) 1:1 н’диай (118), при 
дузпите за марица вкарват Янъков и 
Апостолов, пропускат  домовчийски, 
Аврамов и николов, за Арда вкарват 
коконов, н’диай и петков, пропуска 
да силва.

днес, 12.00: локо сф - витоша Би-
стрица.      

1/16-финали
Марек - ЛОКО Пд 0:1 витанов 

(45+2); Литекс - ЧЕРНО МОРЕ 0:2 
0:1 сула (52) 0:2 иса (85); Гигант Съ-
единение - ЦСКА 1:1 (7:8 след дузпи) 
1:0 стайков (41) 1:1 морено (74). при 
дузпите за Гигант вкарват скерлев, 
Щерев, Здравков, Христов, мусай и 
мусай, Гюзлев пропуска, за ЦскА 
вкарват турицов, линдсет, матей, 
Гарсес, морено, марселино и кох, ЧК: 
василев (Г-54), Алов (Г-90+5); Севли-
ево - ЦСКА 1948 0:4 0:1 Умарбаев (30) 
0:3  сердюк (47 и 60) 0:4 Александров 
(90); Миньор - БЕРОЕ 0:2 0:1 кръстев 
(5) 0:2 тунгара (90+11); Крумовград - 
СЕПТЕМВРИ Сф 0:1 Чандъров (74);  
Черноморец Балчик - БОТЕВ Пд 0:3 
0:2 ману (2 и 23) 0:3 мертенс (68).

даниел иванов-Аоияма завърши с победа участието си на 
турнира по сумо в японския град Фукуока. в първата схватка 
от последния 15-и кръг българският “маегашира-10” избута 
японския “маегашира-13” окиноуми с техниката “ошидаши”. 
Аоияма обаче приключи последния за годината турнир с пасив 
- 7 успеха и 8 поражения. 

първа купа на императора спечели 28-годишният японски 
“маегашира-9” Аби, който надви последователно в троен бараж 
сънародниците си “маегашира-1” такаясу и “озеки” такакей-
шо, които също завършиха с актив 12-3 в турнира. 

единственият действащ “Йокодзуна” - монголецът теруно-
фуджи, пропусна турнира след операция на коляното. 

“това е сбъдната мечта. не мога да повярвам”, заяви Аби, 
който за четвърти път получи и купата за спортен дух. от яну-
ари той ще влезе в елита “саняку”, включващ сумистите с ранг 
“секиваке”, “комусуби” и “озеки”. Аби бе спрян от участие в 3 
поредни турнира заради нарушение на анти ковид-кодекса.

Аоияма завърши  
с победа и пасив  
във Фукуока 

Снимкаkyodonews

Победителят Аби получава Купата на Императора  
от шефа на Японската сумо асоциация Хакаку
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Мондиал 2022
По БНТ 1 и БНТ 3 
12.00 Камерун - Сърбия
 (Група G) 
18.00 Бразилия - Швейцария 
(Група G)

По Диема и Диема СПорТ 3
15.00: Южна Корея - Гана 
(Група н)

По Нова Тв и Диема СПорТ 3
21.00 Португалия - Уругвай 
(Група н)

Гледайте

Резултати

II кръг
група а
катар - Сенегал 1:3 0:1 диа (41) 

0:2 диедиу (48) 1:2 мунтари (78) 1:3 
диенг (84); Нидерландия - Еквадор 
1:1 1:0 Гакпо (6) 1:1 валенсия (49). 1. 

Нидерландия 4 т., 3:1 2. Еквадор 4, 
3:1 3. Сенегал 3, 3:3 4. катар 0, 1:5. III 
кръг, утре, 17.00: еквадор - Сенегал и 
нидерландия - катар. 

група В
уелс - Иран 0:2 0:1 Чешми (90+8) 

0:2 разеайан (90+11), Чк: Уейн Хенеси 
(У-76); англия - СаЩ 0:0. 1. англия 
4, 6:2 2. Иран 3, 4:6 3. САЩ 2, 1:1 4. 
Уелс 1, 1:3. III кръг, утре, 21.00:  Уелс 
- Англия и иран - САЩ.

група С 
полша - Саудитска арабия 2:0 1:0 

Желински (39) 2:0 левандовски (82); 
аржентина - Мексико 2:0 1:0 меси 
(64) 2:0 Фернандес (87). 1. полша 4, 
2:0 2. аржентина 3, 3:2 3. Саудитска 
Арабия 3, 2:3 4. мексико 1, 0:2. III 
кръг, сряда 21.00: полша - Аржентина 
и Саудитска Арабия - мексико.

група D 
Тунис - австралия 0:1 дюк (23); 

Франция - Дания 2:1 1:0 мбапе (61) 
1:1 кристенсен (68) 2:1 мбапе (86). 1. 

ФраНЦИЯ 6, 6:2 2. австралия 3, 2:4 

3. дания 1, 1:2 4. Тунис 1, 0:1. III кръг, 
сряда, 17.00: Австралия - дания и Ту-
нис - Франция.

група Е
Япония - коста рика 0:1 Фулер 

(81).Снощи: испания - Германия.

група F
Белгия - Мароко 0:2 0:1 Сабири 

(73) 0:2 Абухлал (90+2). Снощи: Хър-
ватия - канада.

Актуалният световен шам-
пион Франция стана първият 
отбор, който си осигури кла-
сиране за осминафиналите 
на Световното първенство в 
катар. “петлите” победиха 
дания с 2:1 и си гарантираха 
участие в следващата фаза. 
килиан мбапе (61 и 86) доне-
се успеха на тима на дидие 
дешан. между двете му по-
падения Андреас кристенсен 

(68) изравни за 1:1.
След втората си победа 

“петлите” водят с 6 т. в Гру-
па D, а в последния си мач 
играят срещу Тунис. дания 
остава с 1 т. и има нужда от 
задължителна победа срещу 
Австралия в третия си мач в 
катар, за да продължи в ели-
минациите.

на стадион “947” в доха 
мачът премина равностой-

но, като съперниците съз-
дадоха и пропуснаха редица 
положения. оливие Жиру 
не успя да подобри рекор-
да на Тиери Анри по голове 
за Франция, но мбапе вече 
има 31 гола и разделя 7-ото 
място във вечната ранглиста 
на “петлите” със Зинедин 
Зидан. Седем от тях са отбе-
лязани на мондиал (4 в ру-
сия 2018) и по този показа-

тел асът на пСЖ се изравни 
временно със съотборника 
си лионел меси, който оба-
че вкара 8-и гол на петия си 
мондиал при победата на 
Аржентина с 2:0 над мек-
сико. 23-годишният мбапе 
стана едва вторият играч 
след “краля на футбола” 
пеле, който има толкова по-
падения, преди да е навър-
шил 24 години.

ФиФА откри дисциплинарно 
производство срещу Сръбската 
футболна федерация, след като 
в съблекалнята на отбора преди 
мача с Бразилия бе окачено про-
вокиращо знаме, изобразяващо 
косово като част от Сърбия. Фут-
болната федерация на косово по-
даде жалба до международната 
централа, след като бяха публику-
вани снимки на сръбското знаме 
с карта, включваща косово като 
част от страната, и надпис “няма 
да има капитулация”.

“дисциплинарната комисия на 
ФиФА откри производство срещу 
Футболната асоциация на Сърбия 
заради флаг, изложен в тяхната 
съблекалня по повод мача от Све-
товната купа на ФиФА Бразилия - 
Сърбия, изигран на 24 ноември”, се 

казва в изявление на ФиФА. дис-
циплинарният кодекс на ФиФА 
забранява “офанзивно поведение 
и нарушаване на принципите на 
честната игра” и “използване на 
спортно събитие за демонстрации 
от неспортен характер”.

“подобен шовинистичен акт 
няма място на спортни събития 
и още по-малко в заведения, къ-
дето се провежда най-голямо-
то световно футболно събитие. 
неприемливо е този акт да бъде 
подминат с мълчание и ние на-
стойчиво изискваме ФиФА да 
прилага стриктно правилата си 
и да накаже Сръбската футболна 
федерация за този агресивен акт, 
противоречащ на ценностите, ко-
ито футболът предава”, отбеляза-
ха от прищина.

„Петлите”надвихаДания,
МбапезастигнаЗидан

СниМкиБТА

Килиан Мбапе (№10) вкарва втория си гол за победата  
на Франция над дания с 2:1 на Мондиала в Катар

ФИФА ще наказва Сърбия

президентът на УеФА Александър 
Чеферин коментира актуални теми от 
света на футбола в ексклузивно интер-
вю пред велко иванович от Sportal.rs 
в катар. 

“Церемонията по откриването на 
мондиал 2022 беше красива, футбол-
ната инфраструктура в катар изглежда 
впечатляваща, началото на първен-
ството беше обещаващо. рано е обаче 
да анализираме турнира. Сигурен съм, 
че зимното световно първенство не 
е добре за футбола и не трябва да се 
повтаря, защото оказва твърде голям 
натиск върху календара на турнирите 
и вътрешните шампионати.

всички бяхме изненадани от толко-
ва дългото добавено време в началните 
мачове. да, намесите на медицинските 
екипи, забавянията в хода на мача, уве-
личеният брой смени и вАр се отразя-
ват на ефективното време, но трябва да 
се намери правилната мярка. в Шам-
пионската лига се играе над 60 минути 
ефективно, без такива компенсации. 
мисля, че това е добрата насока. УеФА 
определено няма да следва принципа, 

който ФиФА прилага в този турнир.
очаквам поредицата от европейски 

триумфи от 2006 г. да продължи и в 
катар, въпреки че Аржентина и Брази-
лия изглеждат мощни на хартия и със 
сигурност са сред фаворитите за све-
товната титла. 

Често казвам, че конкуренцията на 
европейските първенства е по-голя-
ма, отколкото на световните. монди-
ал 2022 загуби много от отсъствието 
на настоящия европейски шампион, 
но да не забравяме, че италия имаше 
два шанса да се класира - през квали-
фикационната група и през плейофите. 
дали европейският шампион трябва 
да се класира автоматично за световно 
първенство? Това би поставило отбора 
в привилегирована позиция спрямо ос-
таналите. Трябва да има състезание и 
трябва да спечелиш на терена”, смята 
босът на УеФА.

“Горд съм, че 95% от спечелените 
пари в УеФА се връщат във футбола. 
приходите от състезанията на УеФА 
не са запазени само за клубовете и на-
ционалните отбори, които участват в 

тях, а за цялата футболна пирамида, 
включително масовия и женския фут-
бол. Тази система помага на национал-
ните федерации да функционират ста-
билно в дългосрочен план”, похвали се 
Чеферин.

“Суперлигата? докато целият свят 
търсеше изход от кризата, причинена 
от пандемията, шепа властни хора се 
опитаха да се възползват и да привати-
зират елитния футбол за свои егоистич-
ни интереси. не успяха. и никога няма 
да успеят, защото футболът е част от 
нашата култура и традиция. Футболът 
принадлежи на всеки от нас. Горд съм 
как европейското футболно семейство 
отговори на това предизвикателство. 
невъзможно е да изградиш качествени 
взаимоотношения и доверие у хората, 
ако не си честен. Светът има нужда 
от повече мостове и по-малко стени. 
Звезда и партизан издигнаха сръбския 
футбол на високо ниво с успешните си 
изяви в евротурнирите и няма да е из-
ненада, ако скоро сръбският шампион 
влиза директно в групите на Шампион-
ската лига”, завърши словенецът.

Шефът на УЕФА не одобрява големите продължения

Франция  
е първа на
1/8-финал

играчите на Мароко се радват на гола 
на абделхамид Сабири за 1:0 при 
сензационната победа над фаворита  
Белгия с 2:0 в мача от Група F на  
“ал Тумама Стейдиъм” в доха. Закария 
абухлал оформи успеха в добавеното време


